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Împreună vom fi mai puternici                         

 
 

REVISTA PRESEI 
 

 Viorica Dăncilă, noul PREMIER al României, desemnat de Klaus Iohannis după consultările cu partidele/ 
România va avea în premieră o femeie în funcţia de prim-ministru 
Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat că dă încă o şansă PSD-ALDE şi acceptă nominalizarea Vioricăi Dăncilă 
pentru funcţia de premier. 
"Am ascultat foarte multe opinii legate de formarea noului guvern de desemnarea premierului. Astăzi toată ziua 
am ascultat opiniile şiargumente.Sunt argumentele legate de politica partidelor, evident, sunt multe argumente 
legate de politica internă a României, legate de politica externă şi de securitate a României. Am ascultat şi am citit 
cu atenţie toate aceste opinii şi argumente şi le-am cântărit. Fiindcă acum trebuie să decid. Dar ce fel de decizie 
este aceasta pe care trebuie să o iau. În primul rând, această decizie trebuie să fie conformă cu Constituţia şi cu 
deciziile CCR în materie de desemnare şi aici argumentul cel mai puternic este aritmetica parlamentară. În 
Parlament, îmi este foarte clar PSD dispune de o majoritate", a spus şeful statului. 
Drept urmare, preşedintele Iohannis a desemnat pentru funcţia de premier propunerea PSD ALDE, în persoana 
Vioricăi Dăncilă. Iohannis a transmis însă şi un avertisment pentru PSD. 
"Acum PSD trebuie să performeze. Românii au mari aşteptări şi eu am mari aşteptări. PSD a promis şi în campania 
electorală, şi după, lucruri importante, a promis salarii, pensii, şcoli, manuale, spitale, infrastructură, dar până 
acum prea puţin s-a realizat. Acum PSD trebuie să dovedească că ce a promis face. Avem, la un an de la alegerile 
parlamentare, care au fost câştigate de PSD, două guverne PSD eşuate. Acum primesc şansa de a dovedi că ştiu ce 
vor şi stiu cum se face. În continuare îi invit pe cei implicaţi în procedură să se mobilizeze şi să lucreze repede şi 
bine. Este posibil ca până la 1 februatie întreaga procedură să fie finalizată şi noul Guvern să se apuce de treabă şi 
să rezolve problemele mai degrabă decât să le încurce." 
Consultările pentru formarea unui nou Guvern au început miercuri la Palatul Cotroceni, la ora 12.00. Primii 
chemaţi au fost liderii PSD-ALDE, delegaţie condusă de liderul PSD Liviu Dragnea şi secretarul general al ALDE, 
Daniel Chiţoiu, în lipsa preşedintelui de partid. Coaliţia PSD-ALDE o susţine pe eurodeputata PSD Viorica Dăncilă 
pentru funcţia de premier al României, după demisia lui Mihai Tudose. Partidele din opoziţie, PNL şi USR vor 
alegeri anticipate, în vreme ce PMP, prin vocea lui Traian Băsescu, a susţinut că Iohannis ar trebui să desemneze 
un premier din opoziţie.Preşedintele Klaus Iohannis a declarat marţi că va chema începând de miercuri partidele 
la consultări, pentru ca situaţia politică generată de demisia Guvernului Tudose să nu ducă la efecte economice 
negative, anunţând că Mihai Fifor a fost desemnat premier interimar. 

 
16.40 Preşedintele Klaus Iohannis va face declaraţii de presă, la ora 17.30, în urma consultărilor cu partidele 
parlamentare în vedere numirii unui nou premier. 
16.00 Pambuccian: Aşteptăm desemnarea premierului; după o discuţie cu acesta, decidem cum votăm 
Liderul grupului minorităţilor naţionale, Varujan Pambuccian, a precizat, miercuri, după consultările cu 
preşedintele Klaus Iohannis despre desemnarea unui nou premier, că reprezentanţii grupului aşteaptă 
nominalizarea preşedintelui pentru a avea, ulterior, o discuţie cu premierul desemnat. 
 
„Aşteptăm nominalizarea pe care o va face, conform Constituţiei, preşedintele, apoi grupul se va întâlni cu 
premierul desemnat şi vom avea o discuţie în urma căreia vom lua o decizie despre cum vom vota. Asta e tot ce 
pot să spun. E un eveniment surprinzător şi pentru noi, cred că pentru toată lumea”, a spus Varujan Pambuccian. 
Întrebat dacă reprezentanţii minorităţilor mai au încredere în PSD-ALDE referitor la posibilitatea de a avea un 
Guvern stabil în timp, Pambuccian a răspuns: „Nu ştiu, nu ştiu cum o să arate, cât o să ţină, dacă o să arate într-un 
fel sau altul”. 
Pambuccian a spus că, în decursul timpului, votul a fost diferenţiat în interiorul grupului, iar acest vot depinde de 
discuţia cu premierul desemnat. 
El a precizat, răspunzând unei întrebări, că propunerea PNL şi USR privind alegerile anticipate i se pare una 
„absolut nerealistă”. 
15.30 Kelemen: Aşteptăm decizia lui Iohannis, dacă o nominalizează, vom discuta cu Dăncilă 
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Preşedintele UDMR, Kelemen Hunor, a declarat miercuri, după consultările cu preşedintele Klaus Iohannis, că 
aşteaptă decizia acestuia pentru a vedea dacă o nominalizează pe Viorica Dăncilă în funcţia de premier, apoi vor 
discuta cu ea pentru a vedea dacă o susţin sau nu. 
 
„PSD-ALDE a propus un nou prim-ministru, noi am spus că nu o cunoaştem pe doamna Viorica Dăncilă, nu avem 
argumente nici pro, nici contra, fiindcă nu am văzut-o, nu am vorbit cu ea, nu ştim ce gândeşte, nu ştim ce doreşte, 
nu ştim ce are de gând să facă în această funcţie. Cu domnul Grindeanu şi cu domnul Tudose era altceva, eram 
colegi, ne ştiam, mai vorbeam, mai discutam. Nu avem prejudecăţi, de aceea nu spunem că nu, dar nu o 
cunoaştem şi nu putem spune da. Deci aşteptăm decizia preşedintelui republicii şi, dacă el va accepta şi va 
nominaliza pentru a forma un nou guvern, atunci binînţeles vom avea o discuţie cu doamna Dăncilă şi vom vedea 
ce spune, care va fi lista miniştrilor, cu ce program de guvern vine şi mai sunt câteva lucruri, multe lucruri care 
trebuie clarificate. Vom aştepta decizia domnului preşedinte Iohannis. Am spus că nu se poate ajunge la anticipate 
indiferent cine ce visează. Este doar un vis, nu cred că în actualul context şi sub actuala constituţie se poate ajunge 
la alegeri anticipate. Noi nici nu am propus, nici nu am discutat despre această variantă. Opiziţia dacă doreşte un 
premier non-PSD ar fi trebuit să vină cu o propunere. Aritmetic vorbind, PSD are majorotatea, nu s-a schimbat 
nimic din acest punct de vedere în ultimul an, probabil acest argument este puternic când se ia o decizie”, a 
declarat Kelemen. 
Liderul UDMR a precizat că dacă majoritatea PSD-ALDE are nevoie de voturile Uniunii pentru formarea unui 
guvern, vor urma să discute. 
„Dacă PSD doreşte să aibă voturile noastre va cere o întâlnire în acest sens. S-ar putea să avem o întâlnire. Ieri, 
când am vorbit cu preşedintele Liviu Dragnea, când m-a sunat şi mi-a zis care este decizia lor, atunci acest lucru i l-
am spus şi lui. Dacă va fi nominalizată doamna Dăncilă şi dacă au nevoie de voturile noastre, atunci probabil că 
urmează o discuţie. De exemplu, ce crede doamna Dăncilă despre afirmaţiile, în mare parte ştim, ale lui Tudose, 
fiindcă a fost prima persoană care a luat distanţă de acele declaraţii ale lui Tudose şi e important să ştim primul 
ministru al României ce gândeşte despre steag şi cine trebuie să fluture lângă steag. Dar din acest punct de 
vedere, avem deja un element important. Sigur, ar fi bine să ştim ce gândeşte PSD-ul, ce gândeşte ALDE, ce 
gândeşte USR-ul, PNL-ul, PMP-ul, fiindcă în afară de domnul Ponta şi doamna Dăncilă, nimeni în spaţiul public nu a 
spus un punct de vedere”, a precizat preşedintele UDMR. 
Întrebat dacă ar susţine un guvern al Opoziţiei, în cazul în care s-ar contura o majoritate, Kelemen Hunor a 
răspuns că nu comentează teorii, deoarece de un an de zile nu s-a conturat o majoritate a Opoziţiei. 
În ceea ce priveşte continuarea colaborării parlamentare cu majoritatea PSD-ALDE, liderul UDMR a precizat că nu 
se poate pronunţa în acest sens. 
„Nu am făcut analiza acelui acord de colaborare parlamentară. Nici nu vreau să vă spun că vom continua, dar nici 
nu vreau să vă spun că nu vom continua. Eu vreau un dialog permanent cu partidele româneşti din Parlamentul 
României, şi cu cei de la guvernare, şi cu cei din Opoziţie. Dialogul trebuie purtat cu toată societatea românească. 
Din partea Opoziţiei nu am văzut nicio deschidere în această perioadă”, a adăugat Kelemen Hunor. 
15.00 Consultările dintre preşedintele Klaus Iohannis şi delegaţia UDMR pe tema desemnării unui nou premier, ca 
urmare a demisiei lui Mihai Tudose, au început, miercuri. Din delegaţia UDMR fac parte Kelemen Hunor, liderul 
formaţiunii, precum şi Korodi Attila, Cseke Attila. 
Preşedintele UDMR, Kelemen Hunor, a precizat, anterior, că mandatul Uniunii la consultările de miercuri de la 
Cotroceni va fi că este nevoie cât mai repede de un guvern pentru a se termina criza. În ce o priveşte pe Viorica 
Dăncilă, Kelemen a spus că nu o cunoaşte. 
Kelemen Hunor a declarat, marţi, corespondentului Mediafax, că dacă Viorica Dăncilă va solicita o discuţie, liderii 
UDMR îi vor sta la dispoziţie. 
”Eu nu o cunosc pe Viorica Dăncilă, nu am nicio informaţie despre ea, în afară de declaraţia ei prin care îi atrăgea 
atenţia lui Tudose că nu face bine ce face (privind steagul secuiesc – n.r.). Vom aştepta să vedem ce propune, cu 
ce ministere şi miniştri vrea să meargă mai departe şi dacă va solicita o discuţie cu noi îi stăm la dispoziţie. Până 
nu aflăm mai multe informaţii mi-e greu să spun că e bine sau mai puţin bine pentru că nu o cunosc, nu a fost în 
Parlamentul României, nu ne-am intersectat, nu am nicio experienţă politică legată de activitatea sa”, a spus 
Kelemen. 
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Întrebat, miercuri, după consultări, de posibila susţinere a UDMR pentru Dăncilă, liderul PSD Liviu Dragnea a 
confirmat că a avut o discuţie cu Kelelmen Hunor. 
"UDMR a spus că în principiu nu au nimic împotrivă, nu au elemente care să facă să nu o susţină, dar ei vor lua o 
decizie într-un for statutar", a completat liderul PSD. 
15.00  Traian Băsescu a mers nu cu una, ci cu două propuneri pentru premier: Siegfried Mureşan şi Eugen Tomac 
Europarlamentarul Siegfried Mureşan şi parlamentarul Eugen Tomac sunt cele două propuneri pentru funcţia de 
premier din partea PMP, Traian Băsescu anunţând că dacă prima variantă pică în Parlament, a doua sigur va fi 
votată pentru a nu se ajunge la anticipate. 
 
“Mizez pe toate partidele de opozitie, minorităţile, nu exclud posibilitatea ca mare parte din nemulţumiţii de 
Daddy să aibă alte opţiuni de vot la a doua încercare de formare a Guvernului. Parlamentul nu va risca să pice 
două guverne. Cine nu vrea să vadă că în PSD au apărut fisuri, e copil”, a declarat Traian Băsescu, după negocierile 
de la Cotroceni. 
Fostul preşedinte a afirmat că nu crede că PSD şi ALDE sunt apte la guvernare, lucru pe care i l-a spus şi lui Klaus 
Iohannis. 
Drept urmare, a propus ca europarlamentarul Siegfried Mureşan să fie premier, iar în cazul în care Cabinetul ar 
pica la votul din Parlament, a anunţat că are şi a doua variantă- Eugen Tomac. 
"Pesediştii îi vedeţi ce poftă au să plece într-o campanie? Al doilea Guvern ar trece pentru a nu da posibilitatea 
preşedintelui de a trece la anticipate", a mai spus Băsescu. 
Fostul preşedinte Traian Băsescu a criticat, miercuri, politicile guvernamentale şi economice ale Executivelor PSD-
ALDE, arătând că guvernarea a fost catastrofală din punct de vedere economic, cu deficit în perioadă de creştere 
economică şi cu inflaţie care a anulat majorările de pensii şi salarii. 
„Am adus argumente de ce guvernarea PSD este catastrofală şi nu trebuie să mai continue şi aceste elemente sunt 
următoarele: partid instabil, incapabil să asigure stabilitatea guvernării. În al doilea rând, rezultatele economice: 
ţara are un deficit de 3% din PIB în condiţiile în care are o creştere economică de 7%. Asta înseamnă proastă 
administrare. Nu se poate să ai creştere economică 7% şi deficit 3%!”, a spus Băsescu, după consultările cu 
preşedintele Iohannis pe tema desemnării unui nou premier. 
Băsescu a criticat faptul că deficitul de cont curent a ajuns la 11 miliarde de euro, din cauza politicii de stimulare a 
consumului, în timp ce Guvernul a crescut datoria publică cu 2 miliarde de euro în condiţii de creştere economică. 
„Au fost politici care au generat inflaţie şi creşterea dobânzilor la credite, ceea ce afectează consistent economia. 
Banii pe care i-a dat PSD la pensii, la ajutoare sociale, la salarii, au fost mâncaţi din punct de vedere al puterii de 
cumpărare de inflaţie, de creşterea costului la împrumuturi şi vor continua să fie diminuaţi de inflaţia care va mai 
avea un puseu la începul lui 2018”, a spus Băsescu, care a spus că PMP a propus două variante de premier. 
  
Declaraţii Traian Băsescu: 
- Ţara are un deficit de 3% din PIB în condiţiile în care are creştere economică 7%, asta înseamnă proastă 
administrare. Nu se poate să ai creştere 7% şi deficit 3%. De asemenea, a crescut deficitul de cont curent, 
ajungându-se la 11 miliarde euro deficit de cont curent. 
- Un alt element care arată proasta guvernare este acela că guvernul a crescut datoria publică. Altul este inflaţia, 
politici care au generat inflaţie şi, implicit, creşterea dobânzilor la credite, care afectează consistent economia. Un 
alt argument este anularea investiţiilor din bugetul de stat, ceea ce înseamnă un guvern fără viziune, care nu 
vizează o dezvoltare durabilă a ţării, ci doar satisfacerea unei clientele politice, electorale. Din păcate, banii au fost 
mâncaţi de inflaţie, de creşterea costului la împrumuturi şamd, şi vor continua să fie diminuaşi de inflaţia care va 
mai avea un puseu. 
- Deci niciun motiv ca despre guvernele PSD-ALDE să se poată spune că se justifică menţinerea lor la guvernare. 
Mai mult, guvernrele Grindeanu şi Tudose sunt desprinse de realităţile UE. În momentul în care se construieşte 
arhitectura nouă a Uniunii, cu ritmuri şi viteze diferite, noi nu suntem nicăieri, noi schimbăm guvernele PSD de 
către PSD şi să-i asigurăm puterea lui Daddy. Daddy este elementul central al politicilor guvernamentale a 
României. 
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- În aceste condiţii, eu am susţinut în faţa preşedintelui că PSD nu merită şi nu trebuie să guverneze. Am făcut 
două propuneri pentru funcţia de prim ministru. Una, pentru primul guvern, a doua pentru cel de-al doilea 
guvern. Al doilea guvern al trece pentru a nu da posibilitatea preşedintelui să dizolve Parlamentul şi să se ajungă 
la anticipate. 
- Prima propunere este Siegfried Mureşan care, spre deosebire de doamna din Videle, doamna Dăncilă, are două 
mandate, a fost negociatorul din partea PE pentru buget. În acele negocieri cu Comisia Europeană a obţinut circa 
60 de milioane de euro în plus pentru partea estică. În ceea ce priveşte limbile străine vorbeşte vreo patru, 
engleză, franceză, germană şi italiană. Deci dacă domnul preşedinte are timp să compare cei doi europarlamentari 
cu siguranţă va opta pentru Mureşan. Are puternică susţinere în PPE, este şi purtător de cuvânt, este un om bine 
conturat ca şi credibilitate. 
- Pentru al doilea guvern, domnul preşedinte poate să ţină cont că suntem în anul Unirii, aşa că propunerea 
noastră este Eugen Tomac, care cu siguranţă va reuşi să formeze al doilea guvern, dacă primul nu va reuşi. 
- Deci două propuneri de oameni tineri şi cu experienţă politică şi în acelaşi timp conturaţi nu ca fiind oamenii lui 
Daddy, ci oameni pe picioarele lor care se pot susţine în funcţiile politice pe care le-au avut. 
- Dacă PSD vrea să-l facă preşedinte pentru al doilea mandat de pe-acum, nu pot să facă decât o suspendare. Deci 
82% dintre români sunt împotriva suspendării preşedintelui. Mi-aduc aminte de o cifră de 83% în 2007. O să vă 
spun cinstit că mizez pe toate partidele de opoziţie, minorităţile, nu exclud posibilitatea ca mare parte din 
nemulţumiţii de Daddy să aibă alte opţiuni la vot în Parlament la a doua încercare de formare a guvernului. Eu 
plec de la premisa cinstită şi limpede că Parlamentul nu va risca să pice două guverne. Însă este clar, cine nu vrea 
să vadă că în PSD au apărut fisuri, e copil. 
- Nu exclud posibiitatea ca atunci când se va produce o fisură să se producă exodul către independenţi. 
-Problema este dacă preşedintele realizează că PSD este inapt pentru guvernare. Ei au bătălii interne atât de 
puternice, încât domină responsbilitatea pentru ţară. Dacă pui pe hârtie, nu poţi să constaţi decât o guvernare 
dezastruoasă. Vă mai dau un exemplu de abordare de tip gâgă: economia creşte cu 7%, dar propui modificarea 
Codului Fiscal. Spuneţi-mi un guvern care pe o creştere economică zice, păi de ce o merge bine, ia să schimbăm 
Codul Fiscal. 
- Dacă dumneavoastră îi consideraţi pe oamenii aceştia apţi pentru guvernare, experienţa nu-mi permite să-i 
consider apţi pentru guvernare. 
- Depinde dacă preşedintele va înţelege că nu e o urgenţă, pentru că dacă ţara era în criză economică, ziceam că 
trebuie pus Guvern azi. 
14.32 Membrii PMP, conduşi de senatorul Traian Băsescu, la discuţiile de la Cotroceni. Dezbaterile cu uşile închise 
au început. 
Din delegaţia PMP fac parte Traian Basescu, Eugen Tomac, Valeriu Steriu, Dorin Badulescu - lider grup senatorial 
PMP, şi Cătălina Bozianu - deputat PMP. 
”Jucaţi Domnule Preşedinte! Cred că merită”, a scris, anterior, pe Facebook, fostul şef al statului, Traian Băsescu, 
afirmând că preşedintele Klaus Iohannis are toată îndreptăţirea şi de ce nu şi obligaţia politică să încerce şi o 
nominalizare de premier din opoziţie. 
”Jucaţi Domnule Preşedinte! Cred că merită. Viorica Dăncilă, o altă perlă teleormăneană marca Daddy, este 
propunerea PSD pentru funcţia de premier. Desigur, pentru aparenţe, deputatul de Vaslui, Dumitru Buzatu (pe 
post de mână bună a lui Daddy) a avut <inspiraţia propunerii geniale> unanim şi degrabă aprobată de Cex, spre 
mulţumirea şi consolarea bietului Daddy care, săracul, a avut mână proastă cu Grindeanu şi Tudose”, a scris, 
marţi, Traian Băsescu pe Facebook. 
14.20 USR nu a propus un nume de premier la consultările de la Cotroceni, anunţând că ar susţine un şef al 
Executivului, altul decât de la PSD, dacă preşedintele ar face o asemenea nominalizare. USR consideră că e nevoie 
de alegeri anticipate, dar acesta ar fi un proces mai lung, spune liderul USR. 
„Am prezentat poziţia USR conform căreia este o miză – şi a fost solicitarea noastră pentru preşedinte – este o 
miză importantă pentru România numirea unui premier non-PSD. Ne-am exprimat susţinerea pentru un astfel de 
Guvern în măsura în care preşedintele va decide să numească un astfel de premier”, a spus Dan Barna. 
Liderul USR a arătat că formaţiunea nu a propus un premier şi nici nu va propune miniştri într-un Guvern cu un 
premier non-PSD. 
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Potrivit lui Barna, USR a accentuat în cadrul consultărilor faptul că soluţia decentă pe care România o are în faţă 
este cea alegerilor anticipate, dar a admis că este dificil de ajuns acolo, însă consideră că primul pas ar fi 
nominalizarea unui premier non-PSD 
Barna a menţionat că preşedintele Klaus Iohannis a exprimat faptul că ajungerea la alegerile anticipate presupune 
un proces în două etape, foarte complex, cu o probabilitate destul de redusă de a ajunge, mai ales abând în 
vedere actuala structură aritmetică a Parlamentului. 
„Am fost de acord în cadrul discuţiei că ajungerea la anticipate este desul de dificilă”, a spus Barna despre poziţia 
delegaţiei USR în cadrul consultărilor. 
14.00 Delegaţia USR este la Cotroceni pentru a susţine soluţia propusă, aceea de a organiza alegeri anticipate 
pentru încheierea crizei politice. 
Din delegaţia USR fac parte Dan Barna, liderul formaţiunii, Elek Levente, Vlad Alexandrescu, Florina Presadă şi 
Ionuţ Moşteanu. 
USR a anunţat, anterior, că nu va propune un nume de premier la consultările de miercuri de la Cotroceni, însă îl 
va informa pe şeful statului cu privire la poziţia stabilită de forurile partidului, şi anume că varianta cea mai 
corectă este aceea de organizare a alegerilor anticipate. 
Liderul USR, Dan Barna, a declarat, marţi, că Uniunea va susţine orice variantă pe care o va propune preşedintele 
Klaus Iohannis, în urma căreia PSD să ajungă în Opoziţie, adăugând că Biroul politic al partidului se va întâlni 
pentru a decide o propunere cu care să meargă la consultări. 
13.45 PNL a anunţat şeful statului, în timpul consultărilor pentru nominalizarea premierului, că partidul merge pe 
varianta alegerilor anticipate, dar dacă există o altă formulă în care liberalii pot asigura o majoritate în care nu fie 
PSD, îşi vor asuma răspunderea. 
"Opţiunea pe care am exprimat-o şi preşedintelui este aceea pentru provocarea de alegeri anticipate, deoarece 
considerăm că opţiunile populaţiei de astăzi nu mai au nicio legătură cu opţiunile populaţiei care au fost 
formulate în alegerile din 11 decembrie 2016”, a spus liderul PNL Ludovic Orban după consultări. 
El a arătat că PNL a luat decizia de a nu participa la nicio formulă de guvernare care cuprinde PSD şi, totodată, de 
a vota împotriva oricărei formule de guvenare care conţine PSD. 
Orban a menţionat că l-a informat pe şeful statului că PNL îşi poate asuma răspunderea de a demara negocieri 
pentru formarea unei majorităţi parlamentare care să sprijine un guvern fără PSD, în cazul în care i se va solicita. 
Cât priveşte persoana care ar putea ajunge la Palatul Victoria din partea PNL, aceasta este preşedintele 
formaţiunii, aşa cum au anunţat liberalii şi anterior. 
„ În privinţa premierului ştiţi că există un consens în PNL privind persoana candidatului la funcţia de premier. Dar 
acest lucru o să fie, să spun, pus în practică numai în condiţiile în care ni se oferă această oportunitate”,a spus 
Orban. 
Întrebat dacă liberalii mai cred în soluţia anticipatelor din moment ce preşedintele a spus că nu vrea să 
prelungească această criză politică, Orban a răspuns: „Sunt convins că preşedintele este în faţa unei decizii extrem 
de dificile, în care trebuie să aleagă între două rele”. 
„Sigur că susţinem ideea anticipatelor, din punctul nostru de vedere este cea mai bună soluţie. Sigur că această 
soluţie comportă riscuri pentru că ar presupune neinvestirea a două guverne şi în toată perioada asta să se afle la 
butoane un guvern complet lipsit de legitimitate, plus toate consecinţele care pot să existe în plan economic, în 
planul imaginii externe şi chiar în planul vieţii de zi cu zi a românilor. Dar preşedintele va decide şi va anunţa 
public această decizie”, a mai afrimat Ludovic Orban. 
Declaraţiile lui Ludovic Orban la finalul discuţiilor despre formarea Guvernului: 
- Am prezentat poziţia PNL decisă în Biroul Executiv, pe care o voi repeta. PNL a luat decizia de a nu participa la 
nicio formulă de guvernare care cuprinde PSD, am luat decizia de a vota împotriva oricărei formule de guvernare 
care conţine PSD. Opţiunea pe care am exprimat-o şi preşedintelui este provocarea de alegeri anticipate, 
deoarece considerăm că opţiunile populaţiei de azi nu mai coincid cu cele formulate în 2016. De asemenea, l-am 
informat pe preşedinte că PNL îşi poate asuma răspunderea de a demara negocieri pentru formarea unei 
majorităţi care să sprijine un guvern fără PSD.  
- PNL, şi am declarat şi ieri, nu fuge de răspunderea guvernării şi în cazul în care i se va solicta, este dispus să îşi 
asume responsabilitatea încercării de a forma o majoritate. 
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- Cine să îmi solicite altcineva decât preşedintele? Iar în privinţa premierului, ştiţi că există un consens în PNL în 
ceea ce priveşte persoana care poate ocupa funcţia de premier. 
- Sunt convins că preşedintele este în faţa unei decizii extrem de dificile în care trebuie să aleagă între două rele. 
Sigur că susţinem ideea anticipatelor, din punctul nostru de vedere este cea mai bună soluţie, dar sigur că ea 
comportă şi riscuri, faptul că până la rezolvarea situaţiei la butoane va fi un guvern fără niciun fel de legitimitate. 
Dar preşedintele va decide şi va anunţa public această decizie. 
- În cazul în care nu se poate forma o majoritate, dar nici nu se obţine votul de învestitură, se face primul pas spre 
anticipate. 
- Discuţiile demarează dacă apare această posibilitate. Am avut discuţii cu toate formaţiunile politice. 
- Cu siguranţă că asta este varianta de a declanşa anticipate, nominalizarea de premieri care să nu fie susţinuţi de 
majoritatea parlamentară, care să voteze împotrivă. În continuare, soluţia anticipatelor este considerată cea mai 
bună. 
- Candidatul la premier în condiţiile în care se va solicita, este preşedintele partidului, de ce vă faceţi că nu ştiţi? 
Eu sunt achitat de instanţa de fond, aşa că nu există o discuţie în sensul acesta.  
UPDATE 12:59: Delegaţia PNL a ajuns la Palatul Cotroceni, acolo unde urmează consultările cu şeful statului pe 
tema desemnării noului premier. Echipa liberalilor este condusă de preşedintele partidului, Ludovic Orban, însoţit 
de Raluca Turcan, Iulian Dumitrescu, Vlad Nistor şi Robert Sighiartău. Liberalii au anunţat încă de ieri că îşi doresc 
alegeri anticipate şi că sunt gata să îşi asume guvernarea, subliniind că o propunere de premier „nu este în niciun 
caz o problemă pentru PNL".  
13.00 Consultările dintre preşedintele Iohannis şi PNL au început. Din delagaţia PNL fac parte Ludovic Orban, 
preşedintele formaţiunii, şi Raluca Turcan, Robert Sighiartău, Vlad Nistor şi Iulian Dumitrescu. 
Preşedintele PNL, Ludovic Orban, a declarat, marţi, că liberalii vor cere, în cadrul consultărilor de la Cotroceni, 
convocarea alegerilor anticipate, afirmând că dacă i se va cere, PNL nu va refuza să îşi asume răspunderea de a 
forma o majoritate parlamentară care să sprijine un guvern ”fără PSD”. 
12.30 Dragnea: Avem speranţa că sunt suficiente argumente ca preşedintele să o accepte pe doamna 
Dăncilă. Liviu Dragnea i-a prezentat lui Iohannis lista cu semnăturile parlamentarilor majorităţii 
Delegaţia PSD ALDE, prezentă la consultările de la Cotroceni, i-a prezentat preşedintelui Klaus Iohannis o listă cu 
parlamentarii care fac parte din majoritatea parlamentară şi semnăturile de susţinere ale acestora, pentru a 
demonstra că în continuare coaliţia nu are o problemă la vot. 
 
"Am făcut un tabel cu parlamentarii PSD ALDE şi o susţinere semnată cu fiecare. În ultimele zile au apărut 
informaţii că sunt parlamentari care nu o vor susţine şi că am pierdut majoritatea. Nu le-am lăsat acolo, nici nu a 
dorit domnul preşedinte, dar să il informăm că nu există o problemă cu majoritatea parlamentară", a declarat 
Liviu Dragnea, după consultările de la Cotroceni. 
Întrebat de ce nu a vrut să lase lista preşedintelui Iohannis, Dragnea c completat că a existat un dialog în care 
preşedintele a spus că "ştie care este majoritatea". 
Partidele PSD şi ALDE au mers la consultările de la Cotroceni cu o propunere comună pentru funcţia de premier, în 
persoana Vioricăi Dăncilă. Membrii PSD şi ALDE i-au prezentat lui Iohannis motivele pentru care Viorica Dăncilă 
este potrivită pentru Palatul Victoria. 
"Preşedintele României a luat act şi ne-a transmis că doreşte să nu se prelungească această situaţie şi să avem un 
guvern cât mai repede. Va lua o decizie după ce va asculta şi cu celelalte partide", a mai spus Dragnea. 
Întrebat de posibila susţinere a UDMR pentru Dăncilă, liderul PSD a confirmat că a avut o discuţie cu Kelelemn 
Hunor. "UDMR a spus că în principiu nu au nimic împotrivă, nu au elemente care să facă să nu o susţină, dar ei vor 
lua o decizie într-un for statutar", a completat liderul PSD. 
DECLARAŢIA integrală a preşedintelui PSD: 
"I-am prezentat preşedintelui în mod oficial şi direct propunerea noastră în persoana doamnei Dăncilă, i-am 
prezentat şi procedura prin care a fost desemnată în cadrul PSD, colegul nostru Daniel Chiţoiu din partea ALDE l-a 
informat pe domnul preşedinte că o susţin pe doamna Viorica Dăncilă. De asemenea, i-am prezentat preşedintelui 
un tabel cu parlamentarii PSD-ALDE care are în spate o susţinere semnată de fiecare, asta pentru că au apărut tot 
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felul de informaţii că am pierdut majoritatea, că nu există susţinere, asta ca să informăm corect că nu există niciun 
fel de problemă în majoritatea parlamentară", a spus Liviu Dragnea.  
"Am prezentat argumentele care ne-au determinat să o propunem, o experienţă bogată în Parlamentul European, 
câteva obiective ale doamnei pe care va trebui să le implementeze, dacă va avea şansa, în domeniul apărării, 
educaţiei, sănătăţii, măsurile fiscale prevăzute în program şi, de asemenea, calităţile umane pe care le are 
doamna Dăncilă: este o doamnă neconflictuală, în permanenţă dedicată dialogului, care a avut relaţii foarte bune 
cu toţi colegii, abordarea dumneaei în ceea ce priveşte comunicarea, modul cum vede relaţionarea cu membrii 
Guvernului, cu preşedintele României - corectă şi productivă. De asemenea, dorinţa de a recupera anumite 
întârzieri în acţiunile care trebuie realizate pentru Centenarul Marii Uniri." 
"Preşedintele României a lua act, ne-a transmis că doreşte să nu se prelungească această situaţie, să avem un 
guvern cât mai repede, va lua o decizie, nu ştim dacă astăzi sau mâine, după ce va analiza şi celelalte propuneri. 
Noi sperăm să accepte propunerea Viorica Dăncilă, suntem dispuşi să convocăm sesiune extraordinară pentru a 
începe votul şi audierea miniştrilor." 
"Dacă se va gândi să o accepte, aşa a făcut mereu preşedintele, probabil va avea o discuţie cu doamna Dăncilă 
pentru a discuta personal şi a-i adresa întrebările pe care le are domnia sa." 
"Avem speranţa că sunt suficiente argumente ca preşedintele să o accepte pe doamna Dăncilă. În continuare vă 
spun că şi noi suntem îndreptaţi către stabilitate. Nu avem niciun motiv real să credem că preşedintele o va 
respinge pe doamna Dăncilă şi atunci nu discutăm de alte planuri." 
"Doamna Dăncilă vorbeşte engleză şi franceză. Când am făcut aceste declaraţii nu credeam că va mai fi cazul să 
avem consultări la Cotroceni pe această temă, dar viaţa bate filmul. Era incorect din partea mea să nu vin să 
prezint eu personal propunerea preşedintelui României." 
"Ne exprimăm speranţa că preşedintele României o va accepta pe doamna Viorica Dăncilă, dar sigur va conta 
foarte mult discuţia directă. Până la urmă, responsabilitatea este comună." 
"Am avut o discuţie cu domnul Kelemen Hunor imediat după CEx, i-am spus de doamna Dăncilă, care sunt 
motivele pentru care am luat această decizie, l-am asigurat că, dacă o vor susţine, va fi o relaţie deschisă între 
guvern şi UDMR, că dacă preşedintele o va accepta va fi o întâlnire, aşa cum a fost de fiecare dată, între noi, 
doamna Dăncilă şi grupul UDMR." 
"A spus că nu au nimic împotriva doamnei Dăncilă, un argument ca să nu o susţină, faptul că nu au avut din start 
niciun motiv de respingere pentru noi este un lucru important." 
Din delegaţia PSD-ALDE au făcut parte liderul PSD Liviu Dragnea, secretarul general PSD Marian Neacşu, 
preşedintele PSD Olt, Paul Stănescu, precum şi Graţiela Gavrilescu şi Daniel Chiţoiu din partea ALDE. 
Purtătorul de cuvânt al ALDE, Varujan Vosganian, a declarat miercuri, după şedinţa Biroului Politic, că partidul o 
susţine pe Viorica Dăncilă pentru funcţia de premier, dar înainte de votul final, în cazul nominalizării, 
reprezentanţii ALDE vor să aibă o discuţie cu aceasta. 
Liderul PSD Liviu Dragnea a anunţat, marţi, că s-a răzgândit şi că merge, totuşi, miercuri la Cotroceni pentru a 
participa la consultările cu preşedintele Klaus Iohannis privind propunerile de premier. 
„Da, am spus că nu voi mai merge niciodată la Cotroceni în actualul mandat, dar când am spus-o nu m-am gândit 
că o să mai fie nevoie să mergem la o nouă rundă de consultări”, a precizat Dragnea, marţi, după ce CExN a decis 
să o susţină pe europarlamentarul PSD Viorica Dăncilă ca propunere de premier din partea formaţiunii. 
Preşedintele Klaus Iohannis a invitat pentru miercuri partidele la consultări, primii chemaţi fiind liderii PSD-ALDE, 
începând cu ora 12.00. Vor urma celelalte partide parlamentare, şeful statului anunţând că este nevoie de 
instalarea unui nou Guvern cât mai repede. 
Programul consultărilor, anunţat de Administraţia Prezidenţială: 
12:00 
Consultări cu partidele şi formaţiunile politice - Partidul Social Democrat (PSD) şi Alianţa Liberalilor şi Democraţilor 
(ALDE) 
13:00 
Consultări cu partidele şi formaţiunile politice - Partidul Naţional Liberal (PNL) 
14:00 
Consultări cu partidele şi formaţiunile politice - Uniunea Salvaţi România (USR) 
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14:30 
Consultări cu partidele şi formaţiunile politice - Partidul Mişcarea Populară (PMP) 
15:00 
Consultări cu partidele şi formaţiunile politice - Uniunea Democrată a Maghiarilor din România (UDMR) 
15:30 
Consultări cu partidele şi formaţiunile politice - Grupul parlamentar al minorităţilor naţionale 
Dragnea s-a răzgândit şi va merge la Cotroceni  
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a anunţat că speră ca propunerea PSD să se materializeze la Cotroceni, susţinând 
că nu s-a discutat despre o structură a Guvernului, dar miniştrii vor fi stabiliţi de forurile statutare din partid, 
premierul propus având drept de veto. 
"Fiecare actual ministru va fi analizat cu toată seriozitatea. Dacă îi propunem (n.r: Vioricăi Dăncilă) ca un ministru 
să rămână, va fi cu argumente serioase, dacă nu, va fi tot pe baza unei evaluări serioase", a declarat marţi Liviu 
Dragnea, după şedinţa CEx PSD în care s-a decis ca Viorica Dăncilă să fie propunerea PSD pentru funcţia de 
premier. 
Liderul PSD Liviu Dragnea a anunţat, marţi, că s-a răzgândit şi că merge, totuşi, miercuri la Cotroceni pentru a 
participa la consultările cu preşedintele Klaus Iohannis privind propunerile de premier. 
„Da, am spus că nu voi mai merge niciodată la Cotroceni în actualul mandat, dar când am spus-o nu m-am gândit 
că o să mai fie nevoie să mergem la o nouă rundă de consultări”, a precizat Dragnea, marţi, după ce CExN a decis 
să o susţină pe europarlamentarul PSD Viorica Dăncilă ca propunere de premier din partea formaţiunii. 
„Deci eu o să merg. O să meargă cu mine domnul Marian Neacşu şi o să discutăm cine este al treilea coleg care 
merge cu noi. O să mergem trei, noi şi doi colegi de la ALDE”, a spus Dragnea. 
Mandatul UDMR la consultări, să se termine criza 
Mandatul UDMR la consultările de miercuri de la Cotroceni va fi că trebuie instalat cât mai repede un Guvern 
pentru a se termina cât mai curând criza politică. 
”Nu e nevoie şi nu este bine să tragem de timp, cei care au majoritate au posibilitatea de a forma Guvernul, dacă 
reuşesc, mă refer la PSD-ALDE, dar sigur, orice altă opţiune, dacă consideră preşedintele Iohannis poate fi 
discutată, pentru că depinde de şeful statului dacă acceptă sau nu propunerea PSD. Dar eu nu cred că există altă 
majoritate decât PSD-ALDE aşa că, din punctul nostru de vedere, este bine să se termine această criză şi sper că 
peste o jumătate de an nu ne vom întâlni din nou la Cotroceni pentru a discuta o nouă formulă de guvernare. 
Dacă mergem în acest ritm, atunci PSD mai are nevoie de 6 premieri, eu sper că se vor opri, totuşi, din acest 
scandal permanentizat”, a declarat preşedintele UDMR, Kelemen Hunor. 
Opoziţia cere alegeri anticipate sau trimiterea PSD în opoziţie 
Preşedintele PNL, Ludovic Orban, a declarat, marţi, că liberalii vor cere, în cadrul consultărilor de la Cotroceni, 
convocarea alegerilor anticipate, afirmând că, dacă i se va cere, PNL nu va refuza să îşi asume răspunderea de a 
forma o majoritate parlamentară care să sprijine un guvern ”fără PSD”. 
”Obiectivul nostru este ca PSD să nu mai fie la guvernare. Am hotărât să nu participăm la nicio formulă de 
guvernare cu PSD. Am hotărât să votăm împotriva oricărui guvern care conţine în structura guvernamentală PSD. 
Am decis ca mandatul delegaţie să fie solicitarea de alegeri anticipate, în măsura în care este posibil 
constituţional”, a declarat preşedintele PNL, Ludovic Orban. 
Liderul USR, Dan Barna, a declarat, marţi, că Uniunea va susţine orice variantă pe care o va propune preşedintele 
Klaus Iohannis, în urma căreia PSD să ajungă în Opoziţie, adăugând că Biroul politic al partidului se va întâlni 
pentru a decide o propunere cu care să meargă la consultări. 
„Noi, în cadrul Biroului Naţional vom stabili mandatul nostru care va fi un mandat în care îl vom asigura pe 
preşedintele Klaus Iohannis că USR va susţine orice variantă prin care PSD ajunge în Opoziţie. Vom avea astăzi la 
ora 14:30 o şedinţă a Biroului politic al USR pentru a defini foarte clar mandatul cu care vom merge mâine la 
consultări. Din păcate, România a ajuns din nou în criza pe care de un an de zile o trăim de altfel şi ceea ce vedem 
fără echivoc este că orice premier va nominaliza PSD cu excepţia lui Liviu Dragnea care, legal, nu poate să fie 
premier, nu face decât să deschidă piaţa pariurilor cât va rezista. Deci, practic, indiferent cine va fi nominalizat nu 
va fi decât o viitoare criză care din momentul nominalizării se va activa”, a spus Barna, la Parlament.  
Totodată, liderul USR a reiterat că varianta decentă pentru România este cea a alegerilor anticipate. 
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Preşedintele executiv al PMP, Eugen Tomac, a declarat, marţi, la Timişoara, că partidul pe care-l conduce va 
participa, miercuri, la consultările de la Palatul Cotroceni, urmând să aibă o propunere de premier. Tomac a spus 
că propunerea PSD este ”o mostră de mediocritate”.  
“Mâine (n.r. miercuri), PMP va participa în mod sigur la consultările de la Palatul Cotroceni şi PMP va avea şi o 
propunere de premier. Bolşevicii şi-au pierdut dreptul politic de a mai propune un nou premier şi credem că 
actualele partide de opoziţie sunt îndreptăţite să încerce să creeze o nouă coaliţie în Parlament care să susţină un 
Guvern capabil să guverneze în interesul tuturor cetăţenilor acestei ţări. Iar PSD-ului i-ar sta bine o perioadă de 
timp şi în opoziţie. (...) Propunerea PMP va fi în mod sigur un membru al PMP şi sigur va fi o propunere mai bună 
decât cea a PSD, care vine cu o propunere care este o mostră de mediocritate. Dăncilă este o nulitate. Credem că 
preşedintele e pus în situaţia de a lua nişte decizii curajoase şi sperăm să aibă curajul să o facă”, a declarat Eugen 
Tomac. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Cine pleacă şi cine rămâne în Guvernul Dăncilă. SURPRIZA de la Educaţie 
Guvernul Dăncilă va avea aceeaşi structură, respectiv aceleaşi ministere şi acelaşi număr de portofolii ca şi 
Executivul Tudose, deţinute, în cea mai mare parte, de aceiaşi titulari, dar vor exista şi miniştri noi, în locul celor 
care au încălcat disciplina de partid. 
Până în acest moment, pare cert că Olguţa Vasilescu va continua la ministerul Muncii, Carmen Dan la ministerul 
Afacerilor Interne, Mihai Fifor la Apărare, Petre Daea la Agricultură, Paul Stănescu la Dezvoltare, care va fi, cel mai 
probabil, şi vicepremier, dar şi Tudorel Toader la Justiţie. 
Pe de altă parte, ALDE, care a deţinut patru portofolii – Externe, Mediu, Energie şi Relaţia cu Parlamentul, şi le va 
păstra. De asemenea, şi titularii acestor portofolii se vor regăsi în Guvernul Dăncilă, respectiv Teodor Meleşcanu, 
Graţiela Gavrilescu, Toma Petcu şi Viorel Ilie. ALDE va păstra, de asemenea, şi funcţia de vicepremier, deţinută de 
Gavrilescu. 
Un alt ministru care se va regăsi în Cabinetul Dăncilă va fi Ioan Deneş, la ministerul Apelor şi Pădurilor, acesta fiind 
votat recent de CExN al PSD în locul Doinei Pană, dar nu a mai depus jurământul din cauza demisiei lui Tudose. 
Potrivit unor surse, nu se vor regăsi în Guvernul Dăncilă fostul vicepremier Marcel Ciolacu, care nu avea oricum un 
portofoliu, dar nici ministrul Transporturilor, Felix Stroe. Surse politice au menţionat că e posibil ca Stroe să fie 
înlocuit de Răzvan Cuc, care s-ar întoarce astfel la minister. 
De asemenea, alte surse susţin că nici ministrul delegat pentru Fonduri Europene, Marius Nica, nu se va regăsi în 
viitorul Guvern. 
De altfel, de la şedinţa Guvernului de miercuri au lipsit vicepremierul Marcel Ciolacu, ministrul Transporturilor, 
Felix Stroe, precum şi cel al Fondurilor Europene, Marius Nica, miniştri care l-au susţinut Mihai Tudose, înainte ca 
acesta să demisioneze din funcţia de premier. 
Cu semnul întrebării privind prezenţa în Guvernul Dăncilă ar fi ministrul pentru Dialog Social, Gabriel Petrea, dar şi 
ministrul pentru Turism, Mircea Dobre. 
Alte surse susţin că nici ministrul Educaţiei, Liviu Pop, nu se va regăsi în Guvern, numele vehiculat pentru a-l 
înlocui fiind cel al Ecaterinei Andronescu. 
CExN al PSD urmează să se reunească, în cursul zilei de luni, pentru a stabili componenţa Guvernului Dăncilă, 
miniştrii fiind evaluaţi şi aprobaţi de acest for. 
Dragnea a acuzat, după demisia lui Tudose, că are nemulţumiri faţă de activitatea unor miniştri şi că „miniştrii 
mincinoşi” nu se vor mai regăsi în Guvern. 
El a criticat faptul că în ultima vreme a citit scrisori şi postări publice date inclusiv de unii miniştri care au încălcat 
disciplina de partid prin faptul că nu au discutat problemele expune întâi în interiorul formaţiunii, fără însă a face 
şi nominalizări. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Liviu Dragnea convoacă parlamentul pe 29 ianuarie pentru votul de investitură. Prima declaraţie a 
premierului desemnat 
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Preşedintele PSD Liviu Dragnea a anunţat miercuri, după desemnarea Viorică Dăncilă în funcţia de premier, că 
liderii PSD se vor reuni luni pentru a stabili componenţa Guvernului, iar în 29 ianuarie este posibil votul de 
învestitură. 
"Preşedintele a acceptat propunerea noastră şi a desemnat-o pe doamna Viorica Dăncilă pentru funcţia de 
premier. Preşedintele a ales stabilitatea, în ciuda presiunilor partidelor din Opoziţie şi a altora de a refuza 
propunerea PSD şi îi mulţumim pentru asta şi apreciem în mod deosebit. Intrarea într-o criză politică ar fi fost un 
lucru grav pentru România şi preşedintele a vrut să evite asta", a declarat Liviu Dragnea, după desemnarea 
Vioricăi Dăncilă în funcţia de premier. 
Liderul PSD a anunţat că în cursul zilei de luni social democraţii se vor reuni în şedinţă pentru a stabili comporenţa 
Guvernului. 
"Vom convoca Parlamentul în sesiune extraordinară, pentru ca pe 29 ianuarie să avem votul de învestitură în 
Parlament. Luni va fi convocat comitetul executiv PSD pentru discuta despre componenţa noului cabinet", a mai 
spus Dragnea. 
Premierul susţinut de PSD, Viorica Dăncilă, a declarat, miercuri, că aşteaptă votul de învestitură al 
Parlamentului, afirmând că pentru PSD şi pentru români este importantă implementarea programului de 
guvernare, ”tratarea aşa cum se cuvine” a Centenarului şi pregătirea preşedinţiei Consiliului UE. 
 
”Mulţumesc domnului preşedinte Iohannis, domnului preşedinte Dragnea, colegilor mei şi colegilor de alianţă 
pentru încrederea acordată. Aştept să avem votul în Parlament pentru că pentru noi este importantă punerea în 
practică a programului de guvernare, pentru România şi pentru români, să tratăm aşa cum trebuie 2018 - anul 
Centenarului (Marii Uniri-n.r.), dar în acelaşi timp să pregătim preluarea preşedinţiei Consiliului Uniunii Europene 
la 1 ianuarie 2019”, a declarat premierul desemnat de PSD, Viorica Dăncilă într-o declaraţie de presă susţinută 
alături de liderul PSD, la Parlament. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Klaus Iohannis pierde ”like-uri” pe Facebook. În schimb, numărul comentariilor negative pare să se 
înmulţească 
Decizia de a o desemna premier pe Viorica Dăncilă afectează pagina de Facebook a preşedintelui Klaus Iohannis, 
după ce mai mulţi utilizatori au decis să-şi retragă ”like-urile”. În plus, postările preşedintelui sunt asaltate de tot 
mai multe comentarii negative. 
”Slăbiciunea şi oportunismul, laşitatea şi pretenţiile nu merg împreună, domnule Preşedinte. I-aţi trădat pe 
români, dintr-un calcul meschin. Culmea e că, veţi descoperi prea târziu, aţi judecat cu totul greşit, fiindcă 
alegătorii văd şi penalizează fariseismul”, este unul din sutele de mesaje negative primite de Klaus Iohannis după 
decizia din această seară. 
”De cand sunteti presedinte, a fost un singur moment cand am simtit ca nu v-am votat degeaba, in ianuarie 2017, 
cand ati iesit in strada, alaturi de manifestanti. In rest, acelasi mesaj: "sunt ingrijorat". As vrea sa va anunt ca noi, 
cei care v-am votat suntem disperati, am depasit stadiul de ingrijorare in decembrie 2016. "Ingrijorarea" dvs 
legata de desemnarea rapida a unui prim ministru pentru a evita "instabilitatea" pare de-a dreptul ridicola in 
contextul in care tara este condusa de un an de o gasca de indivizi a caror singura preocupare este sa faca legi ce 
sa ii scape de inchisoare/permite sa fure fara urmari negative. Asta e adevarata instabilitate, sa permiteti in 
continuare acestor indivizi fara nici o viziune/cunostinte tehnice/administrative in domeniile de care e nevoie intr-
un guvern/parlament sa fie la putere. Daca nu am fi avut parlament si guvern in ultimul an, cred ca tara ar fi fost 
mai stabila decat e cu cei de acum. Deci nu va mai "ingrijorati", actionati!”, este mesajul unui alt utilizator furios. 
De asemenea, în doar 15 minute, în jur de 100 de utilizatori şi-au retras ”like-ul” de pe pagina de Facebook a lui 
Klaus Iohannis. 
Preşedintele Iohannis s-a mai confruntat cu o astfel de situaţie în februarie 2016. Şeful statului avea marţi, pe 16 
februarie 2016, 1.732.555 de fani pe reţeaua de socializare. El a încheiat ziua de miercuri cu aproximativ 2.200 de 
susţinători în minus, după ce în cursul după-amiezii a declarat că libertatea de exprimare nu poate fi suprimată 
pentru ''banale motive administrative'', criticând abordarea ''heirupistă'' a ANAF în cazul Intact. Joi la ora 17.00 
preşedintele avea 1.714.902 de fani, cu 17.653 mai puţini decât pe 16 februarie. Peste 5.000 de comentarii - 
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aproape exclusiv critice - erau joi la ora 17,00 la cea mai recentă postare a şefului statului în care acesta vorbea 
despre înnoirea clasei politice. 
În această după-amiază, Klaus Iohannis a anunţat că dă încă o şansă PSD-ALDE şi acceptă nominalizarea Vioricăi 
Dăncilă pentru funcţia de premier. 
"Am ascultat foarte multe opinii legate de formarea noului guvern de desemnarea premierului. Astăzi toată ziua 
am ascultat opiniile şi argumentele politicienilor, dar am reuşit, între întâlniri, să ascult şi opiniile oamenilor 
simpli, să citesc mesaje inclusiv pe reţele de socializare. Sunt foarte multe opinii şi foarte multe argumente. Sunt 
argumentele legate de politica partidelor, evident, sunt multe argumente legate de politica internă a României, 
legate de politica externă şi de securitate a României. Am ascultat şi am citit cu atenţie toate aceste opinii şi 
argumente şi le-am cântărit. Fiindcă acum trebuie să decid. Dar ce fel de decizie este aceasta pe care trebuie să o 
iau. În primul rând, această decizie trebuie să fie conformă cu Constituţia şi cu deciziile CCR în materie de 
desemnare şi aici argumentul cel mai puternic este aritmetica parlamentară. În Parlament, îmi este foarte clar 
PSD dispune de o majoritate", a spus şeful statului. 
Drept urmare, preşedintele Iohannis a desemnat pentru funcţia de premier propunerea PSD ALDE, în persoana 
Vioricăi Dăncilă. Iohannis a transmis însă şi un avertisment pentru PSD. 
"Acum PSD trebuie să performeze. Românii au mari aşteptări şi eu am mari aşteptări. PSD a promis şi în campania 
electorală, şi după, lucruri importante, a promis salarii, pensii, şcoli, manuale, spitale, infrastructură, dar până 
acum prea puţin s-a realizat. Acum PSD trebuie să dovedească că ce a promis face. Avem, la un an de la alegerile 
parlamentare, care au fost câştigate de PSD, două guverne PSD eşuate. Acum primesc şansa de a dovedi că ştiu ce 
vor şi stiu cum se face. În continuare îi invit pe cei implicaţi în procedură să se mobilizeze şi să lucreze repede şi 
bine. Este posibil ca până la 1 februatie întreaga procedură să fie finalizată şi noul Guvern să se apuce de treabă şi 
să rezolve problemele mai degrabă decât să le încurce." 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Lovitură în PLIN pentru Klaus Iohannis: protestatarii #Rezist se DELIMITEAZĂ de președinte 
Comunitatea Corupţia Ucide reacţionează faţă de decizia preşedintelui Klaus Iohannis de a o desmna pe Viorica 
Dăncilă ca premier şi spune că şeful statului a făcut un " gest inacceptabil de complicitate cu PSD". "Lupta noastră 
rămâne aceeaşi. Miza noastră rămâne aceeaşi. Ne vedem sâmbătă, la Piaţa Universităţii!", este mesajul transmis 
de Corupţia Ucide. 
Președintele Klaus Iohannis s-a remarcat ca un susținător al protestatarilor, cel mai puternic gest fiind momentul 
în care a mers alături de aceștia în Piață. 
"Preşedintele Iohannis a făcut, azi, un gest inacceptabil de complicitate cu PSD prin numirea ca premier a Vioricai 
Dancila, marioneta lui Liviu Dragnea. Am salutat toate gesturile preşedintelui prin care comunica faptul că doreşte 
să lupte pentru un stat de drept, în care politica să nu devină un paravan pentru corupţie. Din păcate, astăzi 
constatăm că miza preşedintelui a fost cu totul alta: aritmetica unei politici pline de cinism. Am ştiut, însă, 
dintotdeauna, că singurii pe care putem conta cu adevărat suntem noi înşine. Politicienii ne pot fi aliaţi doar atâta 
vreme cât au aceleaşi mize ca şi noi, iar cea mai importantă dintre acestea este lupta împotriva corupţiei. Din 
păcate, astăzi, preşedintele a ales să dea o a treia şansă celor a căror unică preocupare a fost salvarea corupţiei. 
Noi rămânem aceiaşi. Lupta noastră rămâne aceeaşi. Miza noastră rămâne aceeaşi. Ne vedem sâmbătă, la Piaţa 
Universităţii!", este mesajul de pe pagina de Facebook Corupţia Ucide. 
Un protest de amploare este anunţat în Capitală pentru sâmbătă, 20 ianuarie, în Piaţa Universităţii, fiind chemaţi 
manifestanţi din tată ţara, acţiunea fiind intitulată "Toate drumurile duc la Bucureşti. Revoluţia generaţiei 
noastre”. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Pe urmele Poloniei - România chemată în fața Parlamentului European pentru amenințări la adresa statului 
de drept 
România o ia serios pe urmele Poloniei. Autoritățile române vor fi chemate în fața Parlamentului European pentru 
a da explicații cu privire la amenințările la statul de drept - cu referire directă la legile justiției pentru care a fost 
criticată constant puterea de la București. 
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Așadar... fix in ziua în care avem un nou premier desemnat de la Bruxelles suntem loviți direct. Decizia a fost luată 
în cadrul unei ședințe a secretarilor grupurilor politice din Parlamentul European, cei care pregătesc , practic, 
conferința președinților de grupuri politice! 
În traducere liberă, România va fi din nou pusa la zid in plenul Parlamentului, în sesiunea plenară din februarie, 
din cauza “amenintarilor” politicilor de la Bucuresti la adresa statului de drept. “threat to the rule of law by 
the romanian justice system reform”. Pentru cei mai putini familiarizati, vom vedea o Romanie mitraliata de 
discursuri ale comisarilor, ale eurodeputatilor, iar Romania va trebui reprezentata la cel mai inalt nivel. De cine? 
Vom vedea… cert este ca se va juca politic, sa vedem cum va juca noul guvern si ,mai ales, noul premier!, susțin pe 
pagina lor de Facebook realizatorii Emisiunii România9 de la TVR. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Prima decizie luată de PREMIERUL interimar: Bogdan Despescu, demis de la conducerea Poliţiei Române. 
Cătălin Ioniţă, cel care anterior a refuzat postul, numit pentru 6 luni/ Reacţia lui Despescu 
Premierul interimar Mihai Fifor a semnat decizia de eliberare a lui Bogdan Despescu din funcţia de inspector 
general al Inspectoratului General al Poliţiei Române, în locul acestuia fiind numit, pentru şase luni, Cătălin Ioniţă. 
Prim-ministrul interimar Mihai Fifor a semnat, miercuri, decizia de eliberare a lui Bogdan Despescu din funcţia de 
inspector general al Inspectoratului General al Poliţiei Române, cu rang de secretar de stat, se arată într-un 
comunicat de presă al Guvernului remis Mediafax.. 
Totodată, Fifor a semnat decizia de împuternicire, pentru o perioadă de şase luni, în funcţia de inspector general 
al Inspectoratului General al Poliţiei Române, cu rang de secretar de stat, a lui Alexandru-Cătălin Ioniţă. 
Ambele decizii au fost luate la propunerea ministrului Afacerilor Interne, Carmen Dan, şi vor intra în vigoare odată 
cu publicarea în Monitorul Oficial. 
Pe 9 ianuarie, ministrul Afacerilor Interne, Carmen Dan, anunţa că i-a trimis premierului de la acea vreme, Mihai 
Tudose, propunerea de schimbare din funcţie a şefului Inspectoratului General al Poliţiei Române (IGPR), Bogdan 
Despescu. 
Carmen Dan a propus atunci înlocuirea acestuia cu Cătălin Ioniţă. Mihai Tudose a anunţat însă ulterior că Ioniţă a 
refuzat numirea şi că el i-a cerut lui Bogdan Despescu să îi prezinte, în termen de săptămână, un raport, fără însă a 
lua o decizie privind demiterea. 
UPDATE 16:17 Bogdan Despescu, şeful demis al Poliţiei Române, a transmis un mesaj colegilor săi, exprimându-
şi convingerea că în cazul care a dus la înlăturarea lui de la conducerea instituţiei, cel privindu-l pe poliţistul 
arestat pentru agresiune sexuală, a acţionat corect. 
 
Sunt conştient că eforturile noastre, ale celor pentru care meseria de poliţist este o vocaţie, pot fi umbrite cu 
uşurinţă de comportamente izolate ale celor care nu au înţeles că uniforma de poliţist nu te poziţionează 
deasupra legii. Un astfel de caz, căruia i-am acordat o atenţie deosebită, a fost relatat şi în ultimele zile. Vă asigur 
că am dispus luarea tuturor măsurilor pentru identificarea şi prinderea persoanei în cauză, precum şi pentru 
tragerea la răspundere a celor care nu şi-au îndeplinit atribuţiile. Am făcut tot ce s-a impus pentru stabilirea 
cauzelor reale care au condus la această situaţie. Nu am dorit să dau curs discuţiilor lansate în spaţiul public 
întrucât am considerat că rezultatul anchetei este cel care trebuie să lămurească aceste aspecte. În ceea ce mă 
priveşte, îmi exprim convingerea că timpul va demonstra că modul meu de acţiune a fost corect. De altfel, 
activitatea mea profesională a fost întotdeauna caracterizată de respectarea legii, de integritate şi echidistanţă, 
iar unul dintre angajamentele asumate a fost toleranţă zero faţă de orice individ care a încălcat legea, indiferent 
de calitatea acestuia, transmite Bogdan Despescu. 
Inspectorul şef demis al Poliţiei Române le-a mulţumit colegilor săi pentru sprijinul acordat, menţionând că "a fost 
o perioadă grea, dar frumoasă, cu foarte multe provocări şi numeroase cazuri complexe rezolvate". 
"A fost o perioadă grea, dar frumoasă, cu foarte multe provocări şi numeroase cazuri complexe rezolvate. Deşi am 
rămas mai puţini şi am avut la dispoziţie resurse limitate, cetăţenii nu au resimţit acest lucru datorită nouă, celor 
care am ştiut să ne desfăşurăm activitatea cu devotament, sacrificiu şi respect faţă de lege şi comunitate. 
Rezultatele vorbesc de la sine, Poliţia Română fiind una dintre cele mai apreciate şi respectate instituţii, atât în 
România cât şi pe plan internaţional. Împreună, am reuşit menţinerea trendului descendent al criminalităţii 
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sesizate, în special în privinţa criminalităţii stradale, criminalităţii comise cu violenţă şi a celei din mediul rural, iar 
întreaga activitate a condus la creşterea gradului de siguranţă pentru cetăţeni, înregistrându-se cel mai ridicat 
nivel al acesteia din ultimii 10 ani", mai spune Despescu. 
 (Sursa:  Mediafax) 
 

 CGMB a votat ÎMPOTRIVA cererii primarului Firea: terenul pe care se află autobaza RATB Pipera NU va fi 
preluat pentru a construi Spitalul Metropolitan / Reacţia Gabrielei Firea 
Consiliul General al Municipiului Bucureşti a decis, miercuri, ca terenul pe care se află autobaza RATB Pipera să nu 
fie preluat de Primăria Capitalei, care intenţiona să construiască acolo Spitalul Metropolitan. 
Pentru a fi aprobat, proiectul avea nevoie de două treimi din voturile consilierilor, însă a primit doar 32 de voturi 
din totalul de 52 de prezenţe. 
Proiectul de hotărâre respins prevedea preluarea „din administrarea Regiei Autonome de Transport Bucureşti în 
administrarea directă a Consiliului General al Muncipiului Bucureşti, imobilul situat în Şoseaua Pipera nr. 55, 
sector 2, în vederea realizări obiectivului de investiţii «Spital Metropolian». 
"Insistenţa cu care Primarul General se ţine de ideea construirii Spitalului Municipal în Pipera este de neinţeles. 
Doamna Firea poate să propună construirea Spitalului Municipal direct în Voluntari, ca să fie măcar clar cui 
serveşte", a scris liderul PNL Bucureşti, Cristian Buşoi pe Facebook. 
În ceea ce priveşte solicitarea către Guvern, pimarul general al Capitalei, Gabriela Firea, a precizat, în debutul 
şedinţei, că a primit toate avizele din partea Executivului referitor la terenul aflat în administrarea SRTV. 
„Este vorba de două terenuri, care sunt lipite între ele. Avem nevoie de ambele, pentru că, pe lângă Spitalul 
Metropolitan, vrem să construim şi o clădire în care să funcţioneaze Universitatea de Medicină şi Farmacie, care în 
prezent funcţionează într-o clădire cu bulină”, a declarat Gabriela Firea. 
Edilul a mai subliniat faptul că zona în care se intenţionează construirea spitalului are multe avantaje, precum 
vecinătatea cu Aeroportul Henri Coandă. 
De asemenea, înainte de votul pe acest proiect, primarul general a făcut apel la consilierii USR să voteze proiectul, 
iar consilierilor de la PNL le-a transmis că au „fost convinşi” de către Cristian Buşoi, preşedintele PNL Bucureşti, să 
nu voteze acest punct de pe ordinea de zi. 
„Domnul Buşoi nu vrea acest spital pentru că nu-l face el. Propun, aşa cum sugerează domnul Lucian Iliescu, ca 
viitorul spital să se numească Spitalul Metropolitan Buşoi, poate aşa îl votează şi consilierii PNL”, a precizat 
Gabriela Firea. 
Consilierii USR ŞI cei ai PNL s-au abţinut de la vot, ceea ce a dus la respingerea acestuia. Grupul USR, prin Roxana 
Wring, a motivat abţinerea prin faptul că proiectul de hotărâre nu este foarte clar. 
„Adevărul se arată doar prin vot, iar faptul că nu aţi votat o etapă importantă a construirii spitalului nu arată 
decât că nu puteţi depăşi ura şi barierele politice”, le-a transmis primarul general consilierilor care s-au abţinut şi 
nu au votat proiectul de pe ordinea de zi. 
În luna martie 2017, Gabriela Firea anunţa că municipalitatea va investi 300 de milioane de euro în Spitalul 
Metropolitan. 
„Am prevăzut sumele necesare pentru întocmirea studiului de fezabilitate pentru construirea unui spital 
metropolitan ultramodern, conform standardelor europene, cu aproximativ 2.000 de paturi, investiţie care se va 
situa în jurul valorii de 300 milioane de euro. Avantajul unui spital construit de la zero este că toate circuitele 
medicale pot fi configurate cu respectarea strictă a normelor legale, ceea ce atrage după sine o calitate ridicată a 
actului medical. Vreau să vă spun că avem secţii în spitalele actuale ale municipalităţii care sunt foarte aglomerate 
şi este nevoie de construirea unui spital metropolitan ultramodern îndeosebi pentru următoarele specialităţi şi 
secţii: oncologie, radioterapie, neurologie, terapie intensivă, recuperare medicală, mari arşi”, declara edilul. 
Firea: De la înălţimea salariului de 15 000 de euro, Cristian Buşoi nu are nevoie de spital de stat 
Primarul general, Gabriela Firea, a reacţionat, miercuri, pe Facebook, după ce conslierii PNL nu au votat un proiect 
privind preluarea unui teren pentru construierea Spitalului Metropolitan. 
„Azi, PNL şi USR s-au opus în Consiliul General primei etape necesare pentru construirea Spitalului Metropolitan - 
un proiect atât de necesar bucureştenilor şi care cuprinde şi construirea clădirii pentru Universitatea de Medicină 
şi Farmacie, precum şi campusul pentru studenţii medicinişti şi rezidenţi. Dl Buşoi de la PNL se opune acestui 
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proiect, fără niciun argument logic, deşi chiar el a propus pe când era candidat la primrie să se construiască un 
spital. Invidie politică? Orgoliu nemăsurat? Sau politică împotriva bucureştenilor? Spuneţi voi, dragi prieteni de pe 
fb, cum se numeşte acţiunea domnului europarlamentar al PNL, Cristian Buşoi. De la înălţimea salariului de 15 000 
de euro, el sigur nu are nevoie de spital de stat. Majoritatea covârşitoare a românilor are nevoie şi de spitale de 
stat moderne. Chiar şi cu această opoziţie crâncenă a domnului Buşoi, care i-a ameninţat pe consilierii PNL care 
votează pentru proiect cu excluderea din partid, vă garantez că tot voi demara lucrările la Spitalul Metropolitan. 
Bratianu cred că se răsuceşte în mormânt cu aşa urmaşi! Le mulţumesc consilierilor generali ai PSD, ALDE şi PMP 
care au votat favorabil, cu gândul la bucureşteni, şi nu la alte interese de partid sau de afaceri”, a precizat 
primarul general, Gabriela Firea, pe pagină personală de Facebook. 
(Sursa:  Mediafax) 
 

 Institutul Naţional al Patrimoniului: vrea măsuri de intervenţie urgentă de protejare a Cazinoului Constanţa 
pentru ca degradarea să nu se accentueze 
Institutul Naţional al Patrimoniului (INP) spune că trebuie luate măsuri de urgenţă pentru protejarea Cazinoului 
din Constanţa pentru ca degradarea acestuia să nu se accentueze, dar că deocamdată nu este clar cine ar urma să 
facă aceste lucrări de conservare - Compania Naţională de Investiţii (CNI) sau Primăria Constanţa. Cele trei licitaţii 
organizate până acum pentru reabilitarea monumentului nu au dus la niciun rezultat, CNI urmând să pregătească 
documentaţia pentru o nouă procedură de licitaţie. 
Asociaţia Arché a organizat miercuri, o dezbatere legată de soarta Cazinoului din Constanţa, scopul fiind 
armonizarea eforturilor instituţiilor şi organizaţiilor implicate în demersurile privind reabilitarea acestui 
monument. Asociaţia a anunţat prezenţa Cazinoului pe lista celor mai periclitate situri din Europa, urmând ca 
specialiştii să aleagă lista finală din care vor face parte şapte asemenea monumente, iar anunţul va fi făcut pe 15 
martie. În cazul celor şapte situri finaliste experţi europeni urmează să realizeze un audit şi să fie prezentate 
soluţii care să ducă la salvarea monumentelor. 
Directorul Institutului Naţional al Patrimoniului (INP), Ştefan Bâlici, a declarat într-o conferinţă de presă susţinută 
la Muzeul de Istorie din Constanţa că acest program nu este unul de finanţare, dar că în anii trecuţi au fost 
identificate şi mici sume de finanţare care să ducă la salvarea monumentelor. 
El a spus că singura sursă de finanţare pentru Cazinou vine din partea Companiei Naţionale de Investiţii (CNI), 
până în prezent fiind realizate trei proceduri de licitaţii care nu au dus însă la niciun rezultat. Directorul INP a 
precizat că CNI trebuie să pregătească documentaţia pentru noua procedură, dar şi să actualizeze proiectul de 
restaurare. 
“Vorbim de o procedură care se va desfăşura pe baza legii achiziţiilor publice. Procedurile anterioare au fost 
anulate, deci ne găsim în punctul de pornire al unei întregi etape de pregătire a documentaţiei, Compania 
Naţională de Investiţii va trebui să actualizeze proiectul de restaurare, să actualizeze valoarea de investiţie pentru 
că de la licitaţia anterioară monumentul s-a deteriorat şi sunt lucrări noi apărute, necesare, toate acestea vor 
înseamna timp”, a afirmat Ştefan Bâlici. El spune că până la începerea lucrărilor de reabilitare, Cazinoul trebuie 
protejat astfel încât degradarea lui să nu se accentueze. “Să se ia măsuri de intervenţie de urgenţă de protejare, 
punere în siguranţă a monumentului pentru ca degradarea lui să nu se accentueze în continuare”, a explicat 
directorul INP. 
El a menţionat că deocamdată nimeni nu se ocupă de conservarea monumentului, iar reprezentanţii CNI au arătat 
în cursul dezbaterii de miercuri privind cazinoul că prin lege compania nu poate finanţa lucrări de conservare. 
Ştefan Bâlici susţine că aceste lucrări pot fi făcute doar de proprietarul clădirii, adică Primăria Constanţa, sau de 
administratorul clădirii, care este CNI, dar nu că nu poate spune ce prevede protocolul încheiat între cele două 
instituţii deoarece nu este public. “Cei de la Compania Naţională de Investiţii nu răspund de administrarea clădirii 
decât pe perioada executării lucrărilor de restaurare. Acest lucru trebuie lămurit între CNI şi Primărie”, a 
menţionat Ştefan Bâlici. 
El a mai declarat că în cadrul discuţiei de miercuri s-a vorbit şi despre legislaţia achiziţiilor publice, cei prezenţi 
spunând că aceasta este transpunerea Directivei Europene şi nu poate suferi modificări. “Institutul Naţional al 
Patrimoniului a avut discuţii cu Autoritatea Naţională pentru Achiziţii Publice exact pe subiectul introducerii 
criteriilor calitative în procedurile de achiziţie publică pentru restaurare. Nu poţi să mergi doar pe preţul cel mai 
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mic sau pe alte variante şi să nu introduci criterii calitative. Nu am găsit o soluţie, pe acelaşi motiv, că e 
transpunerea Directivei Europene. În acest caz ne poate folosi, de exemplu, un studiu comparativ al aplicării 
Directivei Europene a achiziţiilor publice în domeniul protejării monumentelor istorice, să ştim cum se aplică 
această directivă în legislaţia dintr-un număr de ţări”, a precizat directorul INP. 
O altă problemă discutată a fost legată de soarta Cazinoului după reabilitare, Ştefan Bâlici spunând că dacă nu 
există un plan de activităţi care să atragă publicul atunci monumentul nu va putea fi întreţinut. 
“Dacă nu ştim ce facem Cazinoul după, dacă nu există un plan coerent şi eficient de activităţi care să atragă public, 
monumentul nu va putea fi întreţinut, va fi o povară. Ori monumentele în sine nu sunt o povară prin definiţie dacă 
sunt bine utilizate, ori pentru asta ne va servi, de exemplu, expertiza unor organizaţii internaţionale pentru 
găsirea celor mai bun scenarii de utilizare în aşa fel încât clădirea să se poată întreţine din fondurile pe care le 
generează”,a mai spus directorul INP. 
Asociaţia Arché a stabilit că principala ameninţare pentru Cazinou o reprezintă coroziunea şi ruginirea 
elementelor metalice structurale, în special a celor descoperite, expuse intemperiilor. Elementele din lemn sunt, 
de asemenea, puternic afectate de umiditatea salină. În plus, mucegaiul, umezeala şi procesul de îngheţ-dezgheţ 
accelerează degradarea tuturor elementelor, de la tencuială la valoroase elemente decorative. Vânturile şi 
furtunile au distrus majoritatea ferestrelor faţadei dinspre mare, permiţând ploii, zăpezii, păsărilor şi animalelor 
să pătrundă înăuntru. Tot acest proces de degradare duce spre prăbuşirea acoperişului, au precizat reprezentanţii 
asociaţiei. 
Cazinoul din Constanţa, aflat într-o stare avansată de degradare, a trecut la sfârşitul anului 2014 în administrarea 
Companiei Naţionale de Investiţii pentru a fi reabilitat. Până în prezent au fost organizate trei licitaţii, care nu au 
dus la niciun rezultat, fiind contestate de către unele din firmele participante şi anulate. Pentru reabilitarea 
Cazinoului Constanţa fusese alocată suma de aproximativ 37 de milioane de lei, durata efectivă a lucrărilor fiind 
de 24 de luni. Asociaţia Arché este o organizaţie non-guvernamentală şi non-profit, care desfăşoară activităţi de 
cercetare, conservare, punere în valoare şi promovare a patrimoniului cultural, conform news.ro. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Eurodeputatul Siegfried Mureşan: Viorica Dăncilă are un singur raport încheiat ca raportor în PE, după opt ani 
de la începerea activităţii 
Eurodeputatul Siegfried Mureşan, nominalizarea PMP pentru funcţia de premier, a precizat că premierul 
desemnat Viorica Dăncilă va adânci şi mai mult România în criza politică şi economică, adăugând că aceasta a avut 
nevoie de opt ani de mandat pentru a încheia primul raport în Parlamentul European. 
„Cu Viorica Dăncilă prim-ministru, România se adânceşte şi mai mult în criza politică şi economică declanşate de 
PSD - ALDE. Un prim-ministru care completează lipsa de competenţă cu servilismul faţă de propriul partid nu este 
ce are nevoie România. Ţara noastră are nevoie de un prim-ministru care să guverneze cu gândul la cetăţeni, şi nu 
la interese de partid; să repare ce s-a stricat într-un an de guvernare PSD - ALDE, să reducă deficitul bugetar, să ia 
măsurile necesare pentru a stabiliza economia şi, mai mult, să absoarbă fondurile europene şi să facă investiţii în 
infrastructură pentru a atrage investitori care să creeze noi locuri de muncă mai bine plătite. Să ia acele măsuri 
care cresc bunăstarea oamenilor”, a scris Mureşan, miercuri, pe pagina sa de Facebook. 
De asemenea, eurodeputatul PMP a susţinut că Dăncilă a avut nevoie de 8 ani de mandat pentru primul raport în 
Parlamentul European. 
„Noua propunere a PSD pentru funcţia de prim-ministru, europarlamentarul Viorica Dăncilă, a fost făcută după 
aceleaşi criterii ca cei doi predecesori, Mihai Tudose şi Sorin Grindeanu: performanţe slabe, dar loială partidului. 
Deşi este unul dintre cei mai vechi europarlamentari români, fiind membră a Parlamentului European din ianuarie 
2009, Viorica Dăncilă s-a remarcat mai degrabă printr-o activitate slabă şi prestaţii publice la limita ridicolului. Are 
un singur raport încheiat ca raportor general în Parlamentul European, care datează de acum 2 luni, din octombrie 
2017, adică după mai bine de 8 ani de la începerea activităţii sale în PE”, a punctat Mureşan. 
Acesta a adăugat că Dăncilă este, totodată, la coada clasamentului în ceea ce priveşte prezenţa la sesiunile de vot 
ale Parlamentului. 
„Cu o prezenţă de doar 73,28% din totalul sesiunilor, europarlamentarul teleormănean se situează pe locul 28 din 
cei 32 de europarlamentari români, respectiv, pe locul 700 din totalul de 751 de europarlamentari, conform site-
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ului de specialitate VoteWatch.eu. În spaţiul public european s-a evidenţiat mai mult prin prestaţiile sale la limita 
ridicolului. Când nu era ocupată să apere „Ordonanţa penalilor” în Parlamentul European, făcea gafe majore 
vorbind despre Iran şi Pakistan ca fiind state membre ale Uniunii Europene şi uimea jurnaliştii de la Politico.eu prin 
modul în care evita răspunsurile la nişte simple întrebări, spre exemplu, să numească o carte care a inspirat-o. Un 
astfel de profil de prim-ministru este, probabil, perfect pentru PSD şi pentru preşedintele său infractor, dar este 
dăunător României”, a conchis Siegfried Mureşan. 
Viorica Dăncilă este premierul desemnat, a anunţat miercuri şeful statului, după consultările cu partidele 
parlamentare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Fabrică de 10 MILIOANE de EURO, construită în România! SUTE de locuri de muncă, create! 
O fabrică în care se va investi 10 milioane de euro va fi construită în România. Unitatea ar urma să înceapă 
producția în toamna acestui an. Sute de locuri de muncă vor fi create!  
Reprezentanţii companiei Wielputz Automotive din Germania au semnat, miercuri, contractul de închiriere a 3 
hectare de teren în High-Tech Industry Park, platformă economică a Consiliului Judeţean, pentru construirea unei 
fabrici de subansamble auto, investiţie de 10 milioane euro, care ar urma să înceapă producţia la 1 septembrie 
acest an, relatează economica.net. 
Cu acest prilej, managerul firmei germane, Volker Schlegel, a dezvăluit că reprezentanţii societăţii caută de mai 
mult timp un loc nou de producţie pentru prima investiţie în străinătate, pentru că în Germania nu se mai po 
„Căutam de ceva timp o locaţie nouă de producţie în România şi am avut primele discuţii în judeţul Mureş şi acum 
două luni am fost prima oară în Dolj şi am căutat aici şase locaţii. Ne-am simţit ca acasă după prima discuţie aici în 
Craiova. Şi acum patru săptămâni am hotărât să ne depunem candidatura pentru locaţia din High-Tech Park. 
Firma are o tradiţie de peste 100 de ani, paleta de produse porneşte de la sisteme simple, îndoire fire de metal, 
până la sisteme de alimentare sau răcire high- tech pentru motoarele de combustie. Clienţii noştri principali sunt 
toate firmele de renume mondial Daimler, Volkswagen, BMW, General Motors, Ford. Trebuie să spunem deschis 
că în Germania nu ne mai putem extinde şi de aceea am luat hotărârea de a merge în străinătate pentru o nouă 
investiţie”, a spus Schlegel. 
De asemenea, el a precizat că, la Craiova, firma are posibilitatea de a creşte, de a se extinde cu produsele, iar pe 
terenul pe care l-a închiriat va construi o hală nouă şi vor fi create 500 de locuri de muncă, destinate în cea mai 
mare parte femeilor, care vor putea lucra ca montatori. 
(Sursa: bugetul.ro) 
 

 Navă românească pentru Antarctica. Va fi construită la Galați și va fi folosită de guvernul australian pentru 
cercetare 
O navă construită de români la Galați va ajunge tocmai în Antarctica. Este un adevărat laborator științific plutitor, 
care va putea sparge ghețuri groase de un metru și jumătate. Nava va fi folosită de guvernul australian și trebuie 
să fie gata la sfârșitul anului viitor. 
Nuyina este numele spărgătorului de gheață construit la Galați care se va lupta cu banchizele din Antarctica. 
Guvernul australian va folosi nava pentru aprovizionarea a patru stații de cercetare. Va fi utilă și în misiuni de 
salvare. Iar senzorii subacvatici din dotare vor permite cartografierea fundului mării și monitorizarea faunei. 
Va fi nevoie de 500 de kilometri de cabluri, mii de tone de tablă și peste 1000 de oameni la realizarea platformei. 
Ca să fie gata la timp, se lucrează în 3 schimburi. 
Nava este construită dintr-o tablă specială, care să reziste la temperaturi extrem de scăzute. Așa că a fost nevoie 
de expertiza celor de la Combinatul Siderurgic din Galați. 
În schimb, pentru modernizarea lui Perseus, singurul spărgator de gheață fluvial al României, nu se înghesuie 
nimeni. La prima licitație organizată de Administrația Fluvială a Dunării de Jos în octombrie, a fost un eșec, deși 
statul era dispus să dea 8 milioane și jumătate de euro pentru lucrări. 
O nouă rundă va avea loc în februarie. Autoritățile fluviale vor să cumpere cu bani europeni 4 spărgătoare, două 
maritime și două fluviale, în valoare de 30 de milioane de euro. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 UNTRR: Rovinieta s-ar putea tripla pentru unele autovehicule de marfă 
Taxa de utilizare a drumurilor naționale, cunoscută drept rovinietă, va fi majorată pentru cele 30.000 de 
autovehicule de transport marfă cu masa autorizată între 3,5 şi 12 tone. Măsura apare într-un proiect de 
ordonanţă al Guvernului, proiect criticat de Uniunea Naţională a Transportatorilor Rutieri din România 
(UNTRR). 
„Uniunea Naţională a Transportatorilor Rutieri din România (UNTRR) atrage atenţia că proiectul de Ordonanţă a 
Guvernului pentru modificarea anexei nr. 1 la Ordonanţa Guvernului nr. 15/2002 privind aplicarea tarifului de 
utilizare şi a tarifului de trecere pe reţeaua de drumuri naţionale din România afectează cel mai mult cele 
aproximativ 30.000 de autovehicule de transport marfă cu masă maximă autorizată între 3,5 tone şi 12 
tone. Acestea vor trebui să plătească tarife de rovinietă pentru o zi de 12 euro, în creştere cu 33% de la 9 euro 
pentru vehiculele de peste 12 t, cu 71,42% de la 7 euro pentru vehiculele între 7,5 - 12t şi în urcare cu 200% de la 
4 euro la 12 euro pentru vehiculele între 3,5 - 7,5t”, spun oficialii UNTRR, printr-un comunicat de presă. 
 
Cele peste 100.000 de autovehicule de transport marfă de peste 12 t (categoria F), vor plăti 12 euro în loc de 11 
euro pentru rovinieta de o zi, iar pentru rovinieta de 30 zile această categorie de autovehicule va plăti cu 5 euro în 
plus, de la 55 la 60 de euro. 
 
În principal, creşterea valorilor rovinietelor prin proiectul menţionat afectează cel mai mult autovehiculele din 
categoria C (între 3,5 - 7,5t) şi apoi autovehiculele din categoria D (între 7,5 - 12t).   
 
Proiectul publicat nu vizează nicio modificare pentru valorile rovinietelor pentru autoturisme (categoria A) şi nici 
pentru autovehiculele de transport persoane indiferent de numărul de locuri, sub sau peste 23 locuri (categoriile 
G şi H). 
 
În prezent, la nivelul Comisiei Europene se discută modificarea Directivei 1999/62/CE prin directiva eurovignetei, 
prin care se urmăreşte implementarea conceptului de plată a taxelor pe kilometru şi nu pe timp, aşa cum se aplică 
în prezent în România. 
 
CE consideră că măsura propusă în proiectul de directivă contribuie la aplicarea în mod consecvent a principiilor 
„poluatorul plăteşte” şi „utilizatorul plăteşte” în vederea generării de venituri şi a asigurării de finanţare pentru 
investiţiile viitoare în transporturi. 
 
„În România, principala problemă este legată de dezvoltarea insuficientă a infrastructurii rutiere, astfel că cel mai 
probabil va fi solicitată o perioadă cât mai lungă de tranziţie până când România îşi dezvoltă infrastructura, dar 
care potrivit estimărilor actuale nu va putea depăşi anul 2027. Totodată, în România, astăzi nu se ţine cont de 
nivelul de poluare, în timp ce restul ţărilor taxează suplimentar acest aspect, în cadrul conceptului 'internalizarea 
costurilor externe”, se mai arată în comunicat. 
 
Tendinţa de taxare la kilometru a autovehiculelor comerciale de transport mărfuri s-a extins odată cu extinderea 
reţelei de autostrăzi şi drumuri expres, de la ţări cu tradiţie în taxarea pe autostrăzi precum Franţa, Italia, Spania, 
Germania, la ţări precum Austria, Cehia, Ungaria. 
 
Unele dintre aceste ţări taxează autoturismele în funcţie de distanţa parcursă (Italia, Franţa) sau pe timp - prin 
viniete/stickere cu diferite valabilităţi (Austria, România, Ungaria) sau absolut deloc, cum este cazul Germaniei. 
 
Germania intenţionează să introducă la 1 iulie 2018 o taxare de 130 euro pe an pentru autoturisme, însă pentru 
utilizatorii celor înmatriculate în Germania, statul va oferi posibilitatea deducerii acestei valori din impozitul anual. 
Acest aspect a determinat Austria să deschidă un proces împotriva Germaniei la Curtea Europeană de Justiţie 
pentru anularea acestei discriminări, deoarece utilizatorii autoturismelor cu alte numere de înmatriculare decât 
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de Germania nu au nicio facilitate. 
 
În România, taxarea pentru utilizarea celor peste 17.000 km de drumuri naţionale (autostrăzi - 748 km, drumuri 
europene, drumuri cu trei benzi de circulaţie, drumuri cu patru benzi de circulaţie, drumuri cu şase benzi de 
circulaţie), acelaşi autovehicul de 40t, cu mai mult de 5 axe, plăteşte între 11 euro/zi şi 1.210 Euro/an indiferent 
de numărul de kilometri parcurşi sau de nivelul emisiilor poluante. 
 
Drumurile judeţene însumează aproape 35.400 km, iar cele comunale peste 33.100 km, ambele categorii au 
administratori diferiţi şi pot avea propriile tarife de utilizare a infrastructurii proprii, cât şi propriile portanţe, de 
obicei inferioare reţelei principale, precum şi propriile tarife pentru depăşirea acestor valori. 
 
Un autoturism plăteşte astăzi în România 28 euro/an, în Austria 87,3 euro/an (Austria are o reţea de autostrăzi de 
1.720 km), în Ungaria 140 euro/an (Ungaria are o reţea de autostrăzi de 1.500 km), în Bulgaria 50 
euro/an (Bulgaria are o reţea de autostrăzi de 800 km), iar în Germania (reţeaua de autostrăzi are 13.000 
km), dacă se va aplica de la 1 iulie 2018 sau din 2019, 130 euro/an. 
 
„UNTRR susţine necesitatea accelerării ritmului de construire de autostrăzi în România, aceasta fiind o prioritate 
atât pentru sectorul transporturilor cât şi pentru întreaga economie naţională. Considerăm că autostrăzile trebuie 
construite în ordinea descrescătoare a costului de oportunitate, având în vedere rolul autostrăzilor de răspândire 
a dezvoltării de-a lungul regiunilor străbătute prin crearea de locuri de muncă, crearea unui mediu favorabil 
investiţiilor şi dezvoltării centrelor de producţie şi logistice, facilitarea turismului prin valorificarea zonelor 
turistice. Este evident că, înainte de orice alt punct din ţară, trebuie conectat Bucureştiul ca principal centru 
economic (tot ca prioritate în costul de oportunitate) cu reţeaua de autostrăzi din UE - Ungaria (Nagylak) prin 
Coridorul pan-european nr. IV. O autostradă care nu e conectată la o reţea nu îşi îndeplineşte funcşia de 
răspândire a dezvoltării de-a lungul regiunilor străbătute”, se mai arată în comunicat.   
(Sursa: Agerpres) 
 

 Măsuri 2018-2024 pentru închisorile aglomerate: Peste 8.000 de noi locuri în penitenciare 
Peste 8.000 de noi locuri de cazare pentru deţinuţi ar urma să fie construite în următorii şase ani, iar alte peste 
1.300 de locuri de cazare din penitenciare să fie modernizate, conform Calendarului de măsuri 2018 - 2024 
pentru soluţionarea supra-aglomerării carcerale şi a condiţiilor de detenţie care a fost aprobat miercuri de 
Guvern. Autorităţile indică trei surse de finanţare pentru realizarea acestor investiţii, respectiv Mecanismului 
Financiar Norvegian, bugetul de stat şi un împrumut. 
Măsura este prevăzută în Calendarul pentru soluţionarea supra-aglomerării carcerale, deşi în ultimii ani deficitul 
privind numărul locurilor de cazare s-a diminuat constant, de la 18.000, necesar constatat în 2012, la 4.300, 
necesar estimat în 2017, iar acest deficit a scăzut şi în ultima perioadă, după ce a fost aplicată legea privind 
recursul compensatoriu, spune Ministerul Justiţiei (MJ). 
”Deşi deficitul de locuri de cazare a înregistrat un trend descendent şi pe fondul aplicării Legii nr. 169/2017 privind 
modificarea şi completarea Legii nr. 254/2013, prin care s-a instituit un mecanism compensatoriu pentru 
acordarea unui beneficiu, însemnând 6 zile considerate ca fiind executate pentru un număr de 30 de zile de 
custodie în spaţii de detenţie necorespunzătoare, actualul plan de măsuri prevede extinderea capacităţii de 
cazare cu un număr de 8.095 locuri noi de cazare”, se arată în documentul citat. 
Acelaşi document prevede modernizarea a 1.351 locuri de cazare, iar investiţiile în penitenciare vor fi realizate 
din trei surse. 
Astfel, în cadrul Mecanismului Financiar Norvegian - 1.400 locuri noi de cazare, în valoare estimată de 
21.007.300 euro şi 100 locuri de cazare modernizate, în valoare estimată de 940.000 euro. 
A doua sursă de finanţare este bugetul de stat, din care să fie realizate 4.795 de locuri noi de cazare şi 
modernizate 1.251 locuri de cazare, în valoare estimată de 75.297.550 euro. În bugetul de stat pentru anul 2018 
au fost deja alocate fonduri pentru demararea lucrărilor de investiţii în vederea creării a 5.110 locuri, în perioada 
2019-2023, mai spune MJ. 
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A treia sursă de finanţare indicată în document o reprezintă un împrumut de la o instituţie financiară 
internaţională, conform proiectului aprobat de către Guvernul României, la 5 decembrie 2017, împrumut din care 
ar urma să fie construite două noi penitenciare, la Berceni şi Unguriu, şi unde ar urma să existe 1.900 de locuri noi 
de cazare. 
Anul acesta, ar urma să fie realizate 316 locuri noi de cazare, iar alte 500 de locuri de cazare să fie modernizate. 
”Locurile noi de cazare vor fi date în folosinţă la următoarele penitenciare: Giurgiu (30), Găeşti (96), Deva (70), 
Codlea (80), Târgu Jiu (40), iar cele modernizate la Deva (500)”, arată sursa citată. 
Conform aceluiaşi calendar, până în anul 2020 vor mai fi realizate 44 de noi locuri de cazare, până în 2021 vor fi 
realizate 508 locuri noi de cazare şi modernizate 85 de locuri. 
Cele mai multe locuri de cazare sunt prevăzute să fie construite în a doua jumătate a calendarului. Astfel, în etapa 
a patra a proiectului, în anul 2022, sunt prevăzute pentru construire 3.997 locuri noi de cazare şi pentru 
modernizare 666 de locuri. Locurile noi de cazare vor fi date în folosinţă la următoarele penitenciare: Aiud (200), 
Baia-Mare (420), Botoşani (400), Deva (250), Mioveni (120), Galaţi (186), Gherla (300), Găeşti (96), Pelendava 
(325), Ploieşti – Secţiile exterioare Movila Vulpii (150), Tg. Mureş (210), Vaslui (210), Ploieşti-Târgsorul Nou (90), 
Centrul Educativ Tg. Ocna (65), Spital Tg. Ocna (75) şi modernizate Constanţa-Poarta Albă (486), Mioveni (180) şi 
Penitenciarul Unguriu (900). Etapa a cincea prevede că în anul 2023 vir fi realizate 2730 locuri noi de cazare care 
vor fi date în folosinţă la penitenciarele: Bistriţa (600), Mioveni (190), Iaşi (600), Constanţa-Poarta Albă (300), 
Timişoara – Secţia exterioară Buziaş (300), Ploieşti Târgşorul Nou (240) şi Penitenciarul P47-Berceni (500). În 
ultima etapă, prevăzută pentru anul 2024 ar urma să fie date în folosinţă 500 de locuri noi de cazare la 
Penitenciarul P47-Berceni. 
Conform Ministerului Justiţiei, nu există deficit pentru regimul de executare a pedepsei în condiţii de maximă 
siguranţă şi nici pentru regimul de executare deschis. În schimb, se înregistrează un deficit de 1.087 de locuri de 
cazare la regimul de executare închis, iar cel mai însemnat deficit se constată în cazul regimului de executare 
semideschis, unde sunt incluşi 8.361 de deţinuţi. Capacitatea de cazare pentru această categorie de persoane 
private de libertate este de 5.348 locuri la 4 mp/deţinut, respectiv 7.155 locuri la 3 mp/deţinut, conform datelor 
furnizate de Ministerul Justiţiei. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Proiect: Bani pentru pentru foștii deținuți închiși în condiţii necorespunzătoare 
Ministerul Justiţiei intenţionează introducerea în lege a acordării unor compensaţii financiare pentru deţinuţii 
care au executat pedepse în condiţii necorespunzătoate, posibilitatea adoptării acestei măsuri fiind prevăzută în 
Calendarul de măsuri 2018 – 2024 pentru soluţionarea supra-aglomerării carcerale şi a condiţiilor de detenţie care 
a fost aprobat miercuri de Guvern. 
„Ministerul Justiţiei întreprinde o analiză comprehensibilă cu privire la adoptarea unor modificări legislative în 
vederea acordării unei compensaţii financiare pentru persoanele care au acţiuni pendinte pe rolul Curţii Europene 
a Drepturilor Omului sau care au vocaţia de a deschide o acţiune pe rolul Curţii”, se arată în calendadul aprobat 
de Guvern. 
Astfel, compensaţia financiară în cazul cazării deţinuţilor în condiţii necorespunzătoare se va realiza după modelul 
recursului compensatoriu, iar de compensaţiile băneşti ar urma să beneficieze acei deţinuţi care nu au beneficiat 
de reducerea cu şase zile a pedepselor la fiecare 30 de zile executate în condiţii improprii. 
„Suma cuvenită unei persoane care a executat pedeapsa în condiţii necorespunzătoare (şi pentru care nu a 
obţinut în prealabil zile-câştig potrivit art. 551 din Legea nr. 254/2013) va fi obţinută prin înmulţirea acestor zile-
câştig cu o sumă ce urmează a fi stabilită pentru fiecare zi-câştig”, se arată în Calendarul de măsuri publicat de 
Ministerul Justiţiei. 
Oficialii ministerului şi-au propus ca termen pentru realizarea acestei măsuri primul semestru al acestui an. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Primăria vrea baza „Pro Rapid”. Ce planuri are 
Municipalitatea Capitalei cere Guvernului baza sportivă "Pro Rapid". Decizia a fost luată astăzi de consilierii 
generali şi urmează să fie analizată de Executiv. Dacă solicitarea Primăriei va fi aprobată, baza sportivă care a fost 
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ani la rând locul de antrenament al echipei Rapid Bucureşti va fi reabilitată şi reintrodusă în circuitul sportiv şi de 
agrement al Bucureştiului. 
 Nu mai e ce-a fost. Acum latră câinii a pustiu în baza Pro Rapid. Aleile-s pustii, nocturna - nefuncţională. Terenul 
central, pe care Mircea Lucescu a pregătit echipa care a câştigat titlul din '99, este astăzi năpădit de bălării. 
Tribuna cochetă de altădată zace ruginită. N-o duc bine nici terenurile anexe. Tot buruieni, tot rugină, tot pustiu. 
Sediul central, unde erau cazaţi odinioară fotbaliştii şi antrenorii Rapidului, este încuiat. 
Întreaga baza Pro Rapid este păzită de un civil. Stă la ghereta de la poarta principală. Şi spune că locul este privat 
şi accesul, interzis. 
„Să le spui la toată lumea că e proşti. Asta e proprietate privată. Poate să vină şi BEEP! Nu vine nicio BEEP! aici! 
Nici Tudorache (n.r primarul Sectorului 1), nici dracu... Spuneţi-le la toţi: Pro Rapid nu mai există aici!”, spune el. 
Pro Rapid există însă. Este a statului român şi se află în administrarea Ministerului de Finanţe. N-are apă caldă, n-
are nici curent. N-are multe, dar clădirea de 1.145 de metri pătraţi, plus cei 44.560 de metri pătraţi de teren, costă 
milioane de euro. 
„Putem să estimăm valoarea terenului undeva între 6 milioane euro şi un maximum 
de 12 milioane euro, în funcţie de parametrii urbanistici. Preţul minim pe care putem să-l obţinem pentru acest 
teren, chiar dacă am vinde terenul liber, tot am putea oţine un 6 milioane de euro”, spune Dragoş Vâlceanu, 
preşedintele ABI. 
Primăria Capitalei vrea întreaga bază sportivă gratuit. Consilierii municipali solicită Guvernului României să le 
încredinţeze spre administrare terenul şi clădirea de pe Bucureştii Noi. Vor să reincludă baza Pro Rapid în circuitul 
sportiv şi de agrement. 
„Municipiul Bucureşti îşi propune să participe la dezvoltarea infrastructurii sportive având în vedere rolul şi 
contribuţia sportului în promovarea unui stil de viaţă activ şi sănătos prin crearea unui spaţiu modern pentru 
desfăşurarea de activităţi sportive şi recreative”, spun consilierii. 
„În zona respectivă, în Bucureştii Noi, copiii joacă fotbal pe stradă şi nu e normal. Pe stradă trec maşini. De ce să 
nu joace într-un mediu organizat şi este o zonă foarte uşor accesibilă”, spune Dan Tudorache, primarul sectorului 
1. 
Demersul municipalităţii nu aduce, însă, euforia în Giuleşti. Fanii Rapidului sunt sătui de promisiuni: 
-Să trăim, să vedem şi după discutăm. Prima dată să vedem. Faptele contează. 
-De când au lăsat-o e terminată. A fost bine odată. 
Dacă Guvernul va fi de acord cu solicitarea consilierilor generali, baza sportivă va putea fi folosită de sportivii 
Academiei de Fotbal Rapid Bucureşti, moştenitoarea echipei pentru care, cândva, Pro Rapid însemna acasă. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Românii îi transmit scuze premierului japonez pentru cum a fost primit în România 
La o zi după ce vizita istorică a premierului japonez în România s-a transformat într-un eşec, românii încearcă să 
facă un bine imaginii ţării. S-au mobilizat şi i-au transmis lui Shinzo Abe mesaje pentru a-i cere scuze, din partea 
lor şi a ţării, pentru primirea de care a avut parte la Bucureşti. 
 Totul, în condiţiile în care Shinzo Abe nu a mai avut cu cine să se întâlnească la Guvern, după ce premierul Mihai 
Tudose şi-a dat demisia. Şi, cum s-a trezit cu un gol în programul oficial, s-a alăturat planurilor soţiei sale şi a 
vizitat Muzeul Satului, în loc să discute despre investiţii cu oficialii români. Jurnalistul Digi24, Alina Mărculescu 
Matiş, a urmărit pe tot parcursul zilei reacţiile românilor şi vă spune ce i-au transmis aceştia premierului nipon. 
Sunt aproape 200 de mesaje transmise de români premierului japonez. Sunt mesaje în limba română, engleză, 
chiar şi în japoneză - toate au fost publicate pe paginile de Facebook ale ambasadei nipone în România şi pe cea a 
guvernului japonez. 
Toţi aceşti români au vrut să-i ceară scuze lui Abe pentru ceea ce ei spun că a fost o lipsă de curtoazie din partea 
gazdelor sale. 
„Precum un copil care greşeşte şi învaţă din aceste greşeli, democraţia noastră tânără nu v-a arătat respectul 
cuvenit”, îi transmite un român lui Shinzo Abe. 
Dincolo de scuzele care se regăsesc în toate aceste mesaje, mulţi români i-au dat asigurări premierului nipon că 
suntem, de fapt, un popor ospitalier. 
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„Vizitaţi-ne din nou curând şi vom fi mai bine pregătiţi”.  
„Românii se vor revanşa faţă de Japonia”. 
În afară de mesajele românilor, mai e un detaliu interesant pe conturile de pe reţelele sociale ale guvernului şi 
premierului japonez. 
Spre deosebire de celelalte cinci ţări din acest turneu al lui Shinzo Abe, România lipseşte de pe profilele de pe 
reţelele sociale ale japonezilor. Sunt fotografii şi videouri din celelalte state în care a fost Abe, dar vizita din ţara 
noastră se rezumă la redistribuirea unei fotografii de pe contul de Twitter al lui Klaus Iohannis. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Camera Comunelor din Parlamentul de la Londra a aprobat proiectul de lege privind Brexit 
Membrii Camerei Comunelor au aprobat proiectul de lege privind ieşirea Marii Britanii din Uniunea Europeană, cu 
324 de voturi pentru şi 295 împotrivă, informează site-ul postului Sky News. 
Proiectul de lege urmează să fie discutat în Camera Lorzilor, unde parlamentarii ar putea să adauge 
amendamente, astfel că proiectul se va întoarce din nou în Camera Comunelor pentru adoptare. 
Proiectul adoptat abrogă legea din 1972 privind aderarea Regatului Unit la UE, suprimând astfel aplicarea 
legislaţiei europene în Marea Britanie după Brexit. 
"Suntem mulţumiţi că proiectul de lege a trecut cu succes această etapă a procesului prin Parlament", a declarat 
David Davis, ministrul pentru Brexit, după votul din Camera Comunelor. 
"Este un articol de legislaţie critic care urmăreşte să maximizeze certitudinea persoanelor şi a afacerilor după 
ieşirea noastră", a completat ministrul. 
Votul a avut loc la cea de-a treia citire a proiectului legislativ, după două ore în care parlamentarii au propus mai 
multe amendamente, ce au fost însă respinse. 
(Sursa: Mediafax) 
 
 

 Coreea de Nord şi Coreea de Sud vor defila împreună la ceremonia de deschidere a Jocurilor Olimpice de Iarnă 
de la Pyeongchang 
Atleţii din Coreea de Nord şi Coreea de Sud vor defila împreună cu acelaşi steag la ceremonia de deschidere a 
Olimpiadei de Iarnă de la Pyeongchang, a anunţat, miercuri, Ministerul Unificării din Coreea de Sud, relatează site-
ul agenţiei Yonhap. 
Decizia a fost luată după ce reprezentanţii de la Seul şi Phenian au purtat noi discuţii în privinţa participării Coreei 
de Nord la Jocurile de Iarnă de la Pyeongchang. 
Totodată, cele două state vor forma o singură echipă de hochei feminin. Coreea de Nord va trimite aproximativ 
230 de majorete şi o delegaţie demonstrativă de luptători de taekwondo. 
Schiorii din cele două state vor desfăşura antrenamente comune la un resort din Coreea de Nord înaintea 
Olimpiadei, unde vor organiza şi un eveniment cultural. 
Va fi pentru prima data în ultimii 12 ani când cele două state vor defila împreună la o competiţie sportivă 
internaţională, ultimul eveniment de acest fel având loc la Olimpiada De Iarnă de la Torino din 2006. 
Jocurile Olimpice de iarnă se vor desfăşura în perioada 9-27 februarie la Pyeongchang, Coreea de Sud. 
(Sursa: Mediafax) 
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